
امام جمعه موقت تهران گفت: اتاق های نظریه پرداز 
ســرویس های اطلاعاتی پنتاگــون ارکان و عناصر 
اصلی وحدت ملی کشور را هدف قرار دادند و مسئله 

آنان حجاب نیست.
 حجت الاسلام ابوترابی فرد در خطبه های نماز جمعه 
این هفته تهران )۲۲ مهر ماه( با تبریک فرارســیدن 
میلاد پیامبــر اعظم )ص(، گفت: پیامبر اعظم )ص( 
شــخصیتی است که در پرتو انوار توحید و دستیابی 
به عالی ترین مقامات انســانی و حلقه ارتباط ملک و 

ملکوت است.
وی بیــان کرد: ایشــان راه را بــرای ارتقای حیات 
اجتماعی و تربیت انسان آراسته به حیات عقلانی و 
وحیانی هموار فرموده است. در مدرسه قرآن کریم، 
مدرســه رسول عظیم الشان اســلام، اصول و مبانی 
ارزش های انســان ســاز، ذکر شده اســت که به دو 
ارزش کلیدی و محوری اخلاق و علم اشاره می کنم.

خطیــب موقت نماز جمعه تهــران تصریح کرد: راه 
ســعادت انســان، شــکل گیری نظام های سیاسی 
مقتدر و کارآمد اســت که جز در پرتو آراســتگی به 
اخــلاق و دانش به وجود نمی آید. خداوند متعال در 
قرآن کریم می فرمایند، ســنگ بنای قدرت سیاسی 
حضرت داوود و ســلیمان، علم بود. لذا علم، قدرت 

خلق می کند.
حجت الاســلام ابوترابی فرد گفت: اخلاق نیز یعنی 
تعهد به علم و آراســتگی به فضائل که راه رســیدن 
به قدرت اســت. پیامبر اعظــم )ص( در این صفات 
و خصوصیات ارزشــمند، در قله کمال قرار دارند و 
خداوند عظیم او را با خلق عظیم یاد می کند.انســان 
آراسته به اخلاق فاضله به سهولت به سوی ارزش ها 

گرایش دارد.
امام جمعه موقت تهــران تصریح کرد: پیامبر )ص( 
می فرماید رســالت من آن اســت کــه این ویژگی 
برجســته انســانی را در جامعه انســانی به فعلیت 
برســانم. بایــد در عرصه های علــم و معرفت پیش 
رفت. برای خلق یک جامعه مقتدر راهی جز دانش و 

حیات عقلانی وجود ندارد.
حجت الاســلام ابوترابی فرد گفــت: اگر می خواهیم 
که گره های فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی گشــوده 
شــود، راهی جز پیوند نظام کشور با حوزه، دانشگاه 
و علــم وجود ندارد. بارها رئیــس جمهور نیز بر آن 
تاکید داشــتند، اما بسترسازی برای خلق این رابطه 
و دریافت راه حل ها، رهنمودها، راهکارهای علمی و 
به کار بستن آن در حوزه های تقنینی و اجرایی، کار 
سختی است. اما کار مدیر لایق و توانا فراهم آوردن 

این بستر و زمینه این حرکت است.
وی با اشــاره به اینکه امروز روز جهانی اســتاندارد 
اســت، اظهار داشت: با قانون بســیار مهم و کلیدی 
که مجلس شورای اســلامی در مهر ۱۳۹۶ تصویب 
کرد، جایگاه این نهاد از مؤسسه به یک سازمان ملی 
در زیــر مجموعه حوزه مدیریت ریاســت جمهوری 
اسلامی ایران تعریف شد. جایگاه این نهاد به معنای 
واقعــی ارتقا یافت. امیــدوارم دولــت خدمتگزار و 

ریاست این ســازمان و همکارانش از این ظرفیت به 
خوبی استفاده کنند.

خطیب موقت نماز جمعه تهران افزود: سازمان ملی 
اســتاندارد مرجع رســمی و عمومی در کشور است 
که عهده دار سیاســتگذاری نظــارت و هدایت نظام 
استاندارد کشــور با هدف به روز رسانی استانداردها 
و کیفیت و افزایش کارایی و بهبود روش های تولید 
و کیفیت کالا و ارائه خدمت شایسته به ملت است.

امــام جمعه موقت تهران گفت: مــا روزانه معادل ۶ 
میلیون بشکه نفت مصرف انرژی داریم. بنده یکی از 
اساسی ترین مشکلات کشور را مصرف بی حساب و 

بی قاعده انرژی می دانم.
وی در ادامه با اشــاره به ســفر معــاون اول رئیس 
جمهور به روســیه، اظهار داشــت: در هفته گذشته 
معــاون اول رئیــس جمهــور در رأس هیئتی برای 
شرکت در مجمع اقتصادی کشورهای حاشیه دریای 
شمال به مسکو ســفر کرد. البته در نقشه های دنیا 
نام دریای شمال به نام دریای قزوین است که مورد 
غفلت ماســت. ایران در دریای شــمال از موقعیت 
ویژه ای برخوردار است و تقریباً حدود ۹۰۰ کیلومتر 
ســاحل جنوبی دریــای راهبردی شــمال به ایران 

اختصاص دارد.
حجت الاســلام ابوترابی فرد تاکیــد کرد: همچنین 
ایران به عنوان کریدور شــمال به جنوب تنها نقطه 
اتصال چهار کشــور حاشــیه دریای شمال به خلیج 
فارس است و مهم ترین و نزدیک ترین گذرگاه برای 
این کشورها جهت دستیابی به آب های آزاد و آسیای 

شرقی، جمهوری اسلامی ایران است.
وی افزود: ایران با اهمیت نگاه موقعیت اســتثنایی 
و ژئوپلیتیــک خود می تواند نقــش مهمی در حوزه 
حمل و نقل، توسعه ناوگان ریلی و دریایی با سرمایه 
گذاری مشــترک کشورهای حاشــیه دریای شمال 
داشــته باشــد. از همین منظر معــاون اول رئیس 
جمهور پیشنهادی سازنده کمیته مشترک ترانزیت 

را مطرح کرد.
خطیب موقت نماز جمعه تهــران تصریح کرد: این 
دریا با ۵۰ میلیارد بشکه نفت، ۹ تریلیون متر مکعب 
گاز و نزدیــک به ۳۰۰ میلیون جمعیت در حاشــیه 
خــود از جایگاه بســیار ویژه ای برخوردار اســت و 
می تواند با سیاست راهبرد توسعه منطقه ای کشور، 
راه را بــرای خلق یک قدرت اقتصادی و سیاســی و 
امنیتی بزرگ در این دریا و کشورهای حاشیه هموار 

کند.
وی همچنین در ادامه به موقعیت ویژه خلیج فارس 
اشــاره کرد و گفت: معاون وزیــر خارجه آمریکا در 
ســال ۱۹۸۰ میلادی در جریان سخنرانی خود در 
دانشــگاه جرج تاون آمریکا، اینگونه اظهار داشــت 
که اگر جهان را دایره ســطحی فرض کنیم و کسی 
بخواهد مرکز این دایره را تعیین کند، قطعاً می توان 

گفت مرکز آن خلیج فارس است.
حجت الاسلام ابوترابی فرد تاکید کرد: فکر می کنید 
غرب که این نقطه استراتژیک و راهبردی را از دست 

داده است، در غم فراق آن آرام می نشیند؟ ملت ایران 
و انقلاب اسلامی مرکز حساس و منطقه ژئوپلیتیک 
جهان یعنی خلیج فارس را از ســلطه انگلســتان و 
آمریکا خارج کرده اســت. امروز ایران و کشورهای 
مســلمان دوست حاشیه خلیج فارس، تأمین کننده 

امنیت این منطقه حساس و راهبردی هستند.
وی افــزود: خلیج فارس ۶۳ درصــد از ذخایر نفتی 
جهــان را در اختیار دارد. ۳۰ درصد از ذخایر گازی 
جهــان نیز در ایــن خلیج قرار گرفته اســت. اخیراً 
وزارت انرژی آمریکا اعلام کرد جهان به زودی برای 
تأمیــن ۶۵ درصد از نیازهای نفتــی خود به خلیج 

فارس وابسته خواهد شد.
امام جمعه موقت تهران تصریــح کرد: این ظرفیت 
ایران اســلامی در داشــتن حــدود ۲۸۰۰ کیلومتر 
ساحل در شمال و جنوب، موقعیت حساس و تعیین 

کننده ای است.
وی افزود: جایگاه شایسته و زیبنده ملت عزیز ایران 
با اســتفاده شایســته از ظرفیت های انباشته شده 
در مجامع علمی و دانشــگاهی به دست می آید. در 
همین دانشــگاه تهران با ابتکار ریاســت دانشگاه و 
همکاری جدی اســاتید شاخص از همه جریان های 
سیاســی و مشــارکت فعالانه خانه فکــر، مجمعی 
برای فهم چالش های اقتصادی، فرهنگی، سیاســی 
و اجتماعی و ارائه نقشــه راه بــرای تبدیل تهدیدها 
به فرصت ها شــکل گرفت که باید از این ظرفیت به 

خوبی استفاده شود.
حجت الاســلام ابوترابی فرد بیان کــرد: این مجمع 
خبــرگان کــه در همــه دانشــگاه ها خصوصــاً در 
دانشــگاه های تراز نخست کشور وجود دارد، باید به 
موتور محرک اقتصاد و خلق اقتدار برای ملت بزرگ 

ایران تبدیل شود.
امام جمعه موقت تهران گفت: بدون تردید حوادثی 
که ایــن روزها شــاهد آن بودیم، بــرای یک نظام 
سیاســی پویا، مقتدر و کارآمد که در اندیشــه فهم 
درســت چالش های امنیتی، سیاســی، اقتصادی و 
فرهنگی پیش روی خود اســت، راهــی برای خلق 
قدرت اســت. دشمنان اسلام بدانند و دوستان ایران 
اسلامی خشنود باشــند که این حوادث اخیر راه را 

برای افزایش اعتبار سیاسی ایران هموار می کند.
وی افزود: همانطور که دفاع مقدس به میدانی برای 
به فعلیت رســیدن اســتعدادهای نهفته، خستگی 
ناپذیــری مــردم، خودبــاوری ملی، اتحــاد ملی، 
خودکفایی دفاعــی، اقتدار علمی و توســعه دانش 
و فناوری هــای بنیادی تبدیــل گردید و راه را برای 
شــکل گیری قدرت منطقه ای و فرامنطقه ای محور 
مقاومت و دنیای اســلام هموار کرد و شبکه در هم 
تنیــده و کارآمد و مقتدر فرهنگی، امنیتی و دفاعی 
را در جهان اسلام از دریای عمان تا دریای مدیترانه 
شــکل داد، حــوادث روزهای اخیر نیــز راه را برای 
تجربه تعیین کننده و ارتقــای جایگاه ملت ایران و 
جوانان این ســرزمین، به ملت تصرف نشدنی هموار 

خواهد کرد.

مسئله دشمنان حجاب نیست

نظام جمهوری اسلامی درخت تناوری شده استنظام جمهوری اسلامی درخت تناوری شده است
نقشه سیاسی دنیا در حال تغییر استنقشه سیاسی دنیا در حال تغییر است

رهبر انقلاب:رهبر انقلاب:

ما ایستادیم و پیش رفتیمما ایستادیم و پیش رفتیم

صفحه2

صفحه2

صفحه2

عضو هیئت علمی دانشگاه اغتشاشات اخیر در کشور را برنامه ریزی شده 
و در راستای راهبرد فشار حداکثری دانست و گفت: هدف اغتشاشگران 
اقتصاد و مختل کردن زندگی مردم است. الله مراد سیف عضو هیئت علمی 

دانشگاه درمورد آثار و پیامدهای منفی اغتشاشات بر اقتصاد...

ســخنگوی کمیســیون عمران مجلس با بیان اینکه حقــوق کارگران 
و بازنشســتگان کفاف پرداخت وام های ســنگین مســکن را نمی دهد 
گفت:پرداخت اجاره های سنگین و افزایش اجاره بها، مستاجران به ویژه 

اقشار کم درآمد را با مشکلات زیادی مواجه کرده و آنها...

باید مسیری را برویم که از این دو قطبی سازی  و خشونت طرفینی به یک 
مسیر عقلانی سیر کنیم که بتوان درست به موضوعات پرداخت. چرا که 

این خسارت ها و رودررو قرار دادن مردم هیچ سودی برای کشور ندارد.
عمده تحلیل نخبگان ما در طول این۳هفته اخیر توصیف...

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری تهران بر لزوم برگزاری 
نمایشگاه های تخصصی و پرمخاطب در مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب 
تاکید کرد.به گزارش راه مردم و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل 

معاونت خدمات شهری شهرداری تهران، مهدی ...

اغتشاشات اخیر در راستای راهبرد 
فشار حداکثری به اقتصاد بود

  خرید خانه به ویژه برای اقشار 
کم درآمد به رویا تبدیل شده است

لزوم برگزاری نمایشگاه های 
تخصصی و پرمخاطب در مجموعه 

نمایشگاهی شهر آفتاب

گفت وگوی عقلانی راه 
برون رفت از مشکلات
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ایری:

نخواهند توانست ملتِ پایبند به ارزشهای پیامبر را متوقف کنند
رییس جمهور دیدار مسئولان نظام و میهمانان کنفرانس وحدت با رهبری:

رییس جمهور با یادآوری صف آرایی جبهه ضدّ اســام در مقابل پیروان پیامبر )ص( در ادوار مختلف و ناتوانی آنها در اینکه مانع عالم گیری نهضت نبوی شــوند، تاکید کرد که امروز نیز نخواهند توانســت ملتِ 
پایبند به ارزشــهای پیامبر را متوقف کنند. ســید ابراهیم رییسی در ابتدای دیدار مســئولان نظام و میهمانان کنفرانس وحدت با حضرت آیت الله خامنه ای پیامبر اعظم را برترین دعوت کننده بشر به عدالت، 
عقانیت، معنویت و اخاق خواند و با برشــمردن تاش های دشــمنان نهضت نبوی برای ترور شخص و شــخصیت و دعوت پیامبر، افزود: امروز نیز در صف آرایی جبهه ضدّ اسام در مقابل پیروان پیامبر، همان 

تاش ها در قالب تروریزم فرهنگی و اقتصادی جریان دارد، اما همچنان که آن روز نتوانســتند مانع عالم گیری نهضت نبوی شــوند امروز نیز نخواهند توانست ملتِ...

روزنـــامـه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، ورزشی

اله
رمق

س
 جشنواره من افتخار می کنم ، پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان ارتش!

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش گنجینه ارزشمندی هستند که هرکدام می توانند درس ها و ارزش های 
ناب دوران دفاع مقدس را به نسل جوان جامعه انتقال دهند، شاید نکته قابل تأمل مغفول ماندن یاد و خاطره این 
عزیزان در طی این سالها باشد اما جوانان جامعه کشور همواره قدران فداکاری های این پیشکسوتان از طریق 
حمایت از جشنواره من افتخار می کنم بوده اند.در همین راستا از مهمترین اهداف این جشنواره تحکیم ارتباط 
بین نســل جوان جامعه و پیشکسوتان دوران دفاع مقدس ارتش است تا ارزش های آن گنجینه به نسل جوان 
انتقال یابد.شایان به ذکر است جشنواره من افتخار می کنم درواقع پلی بین نسل جوان و پیشکسوتان دوران دفاع 
مقدس ارتش است چراکه این جشنواره ابعاد مختلف دوران دفاع مقدس را با تأسی از فرزندان، نوادگان و بستگان 

به بهترین شکل ممکن برای نسل جوان جامعه که آن دوران را تجربه نکرده اند ترسیم و تبیین خواهد کرد.

حَربه ایرلاین ها برای افزایش قیمت جواب می دهد؟

پشت پرده  زمینگیر شدن هواپیماهای مسافری



سیاسی، اجتماعیسیاسی، اجتماعی

رییس جمهور دیدار مسئولان نظام و میهمانان کنفرانس وحدت با رهبری:

نخواهند توانست ملتِ پایبند به ارزشهای پیامبر را متوقف کنند
رییــس جمهور با یادآوری صف آرایی جبهه ضدّ 
اســلام در مقابل پیروان پیامبــر )ص( در ادوار 
مختلــف و ناتوانی آنها در اینکه مانع عالم گیری 
نهضت نبوی شــوند، تاکید کرد کــه امروز نیز 
نخواهند توانست ملتِ پایبند به ارزشهای پیامبر 

را متوقف کنند.
 سید ابراهیم رییسی در ابتدای دیدار مسئولان 
نظــام و میهمانان کنفرانــس وحدت با حضرت 
آیــت الله خامنــه ای پیامبر اعظــم را برترین 
دعوت کننده بشر به عدالت، عقلانیت، معنویت 
و اخلاق خواند و با برشــمردن تلاش های دشمنان نهضت نبوی برای ترور شخص و شخصیت و دعوت 
پیامبر، افزود: امروز نیز در صف آرایی جبهه ضدّ اسلام در مقابل پیروان پیامبر، همان تلاش ها در قالب 
تروریزم فرهنگی و اقتصادی جریان دارد، اما همچنان که آن روز نتوانستند مانع عالم گیری نهضت نبوی 

شوند امروز نیز نخواهند توانست ملتِ پایبند به ارزشهای پیامبر را متوقف کنند.
وی علت کینه دشمن از ملت ایران را پیشرفتهای خیره کننده و همه جانبه آن دانست و خاطرنشان کرد: 
در ســفر اخیر به نیویورک، دبیرکل سازمان ملل در ملاقات خصوصی عذرخواهی کرد و گفت با وجود 
تلاشــهای زیاد نتوانســتم تحریم های مربوط به کرونا علیه ایران را رفع کنم که به او پاسخ دادم ملت 
ایران همواره از تهدید و تحریم، فرصت سازی کرده و در قضیه کرونا نیز با فعال شدن شش مرکز تولید 

واکسن به صادرکننده تبدیل شدیم و امروز جزو کشورهای برتر دنیا در مقابله با این بیماری هستیم.
رئیس جمهور با اشاره به آمارهایی از پیشرفت علمی، رشد اقتصادی، کاهش تورم و افزایش همکاریهای 
تجــاری و بین المللی کشــورمان، از همراهــی صمیمانه مردم با دولت بخصــوص در اجرای اصلاحات 
اقتصادی تشــکر کرد و گفت: دشمنان ایران در اغتشاشات اخیر نیز به دنبال ایجاد زحمت برای کشور 

بودند اما مردم با صبر و ایستادگی همچون گذشته آنها را ناکام کردند.
رئیسی، پنهان ســازی حقایق و گسترش جاهلیت مدرن را از جمله ترفندهای کنونی بدخواهان دنیای 
اســلام دانســت و افزود: راه مقابله با این ترفند، گســترش بیداری بر محور وحدت اسلامی و پرهیز از 

تفرقه است.

اغتشاشات اخیر در راستای راهبرد فشار حداکثری به اقتصاد بود
عضو هیئت علمی دانشــگاه اغتشاشــات اخیر در کشور را برنامه ریزی شــده و در راستای راهبرد فشار 

حداکثری دانست و گفت: هدف اغتشاشگران اقتصاد و مختل کردن زندگی مردم است.
 الله مراد ســیف عضو هیئت علمی دانشــگاه درمورد آثار و پیامدهای منفی اغتشاشات بر اقتصاد کشور 

اظهار کرد: اگر ما درمورد اغتشاشات دو مسئله را از هم تفکیک نکنیم دچار اشتباه می شویم.
وی افزود: مسئله نخست اعتراض و نارضایتی است که دلایل و پیامدهای خودش را دارد و مسئله دیگر 

هم آشوب و تخریب است.
عضو هیئت علمی دانشگاه گفت: با روی کار آمدن ترامپ و زیاده خواهی او آمریکایی ها توافقنامه برجام را 
پاره کردند و فشار حداکثری را در دستور کار خود قرار دادند که این فشار حداکثری برای کشور و مردم 
ما خیلی هزینه ایجاد کرد و سفره مردم را کوچک تر کرد و ما حتی در بخش دارویی هم تحریم شدیم.
وی با بیان اینکه راهبرد فشــار حداکثری آمریکایی ها به اذعان خودشــان با شکست مواجه شد اظهار 
کرد: شاخص های اقتصادی بعد از فشار های حداکثری و محاصره اقتصادی هم اکنون رو به بهبود است 

و بنابراین نشانه های شکست این راهبرد کاملًا آشکار شده است.
سیف افزود: آمریکایی ها از توســعه و تقویت پیوندهای راهبردی جمهوری اسلامی ایران به ویژه بعد از 
روی کار آمدن دولت ســیزدهم خیلی احساس تهدید کردند؛ اما واقعیت سومی که آمریکایی ها به آن 
رســیدند این بود که گزینه تهدید نظامی علیه ایران را هم ندارند و همین ســه عامل آن ها را به سمت 

راهبرد بی ثبات سازی داخلی سوق داد.
عضو هیئت علمی دانشــگاه ادامه داد: سرمایه گذاری شدید و بسیج کردن مزدوران گروهک ها و تجهیز 
آن ها به انواع ســلاح ها در راســتای همین هدف عملیات بی ثبات سازی داخلی به ویژه در حوزه اقتصاد 

است.
ســیف ایجــاد ناامنی فیزیکی و هــراس و ناامنی روانی، ایجــاد نااطمینانی و تخریب زیرســاخت ها و 
کســب وکارها و اموال عمومی را از جمله اهداف اغتشاشگران برشــمرد و گفت: اقتصاد کشور ما دچار 
مشــکلات ساختاری پیچیده و قدیمی، مشــکلات محیطی و تحریمی و مشکلات مدیریتی است و این 

مشکلات منجر به کاهش ارزش پول ملی و کاهش قدرت خرید مردم شده است.
این استاد دانشــگاه تصریح کرد: اغتشاشات برنامه ریزی شده و در راستای راهبرد فشار حداکثری عمل 

می کند و هدفش هم اقتصاد و مختل کردن زندگی معمولی مردم است.

لایحه آبخیزداری، روی میز دولت
لایحه آبخیزداری برای بررســی جزئیات به کمیســیون تخصصی دولت ارائه شــد تا در صورت تائید و 

تصویب، به مجلس شورای اسلامی ارسال شود.
 ســید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی در حاشیه همایش جهادگران کشاورزی از ارسال لایحه 
آبخیــزداری بــه دولت خبر داد و افزود: این لایحه پس از تصویب در هیئت دولت، به مجلس شــورای 

اسلامی ارسال خواهد شد.
وزیر جهاد کشاورزی گفت: این لایحه که با دستور رئیس جمهور تهیه و تدوین شده، در هفته اخیر به 

هیئت دولت ارسال شد تا در کمیسیون های تخصصی دولت مورد بررسی قرار گیرد.
وی افزود: پس از طی فرایند قانونی و انجام بررســی های لازم، لایحه آبخیزداری در صحن دولت ارائه 

خواهد شد و پس از تصویب، در اختیار مجلس شورای اسلامی قرار می گیرد.
آبخیزداری به زبان ساده، به مجموعه اقداماتی برای حفظ منابع آب و خاک، همزمان با استفاده بهینه از 
آن ها گفته می شود که مشهورترین اشکال آن، تکمیل چرخه کربن، استفاده از پوشش گیاهی، ساخت 
بادشکن، زه کشی، لایروبی، ایجاد کانال و احداث آب بند به منظور جلوگیری از فرسایش خاک، جاری 

شدن سیل، تبخیر و هدر رفت آب، ریزگرد و بیابان زایی است.
بر اساس دیدگاه کارشناسان آبخیزداری و حفاظت از خاک اغلب سیل هایی که در ایران جاری می شود، 
بیش از آنکه پدیده ای طبیعی باشــند، نتیجه دخالت های انسانی و تغییرات ایجاد شده در سطح زمین 
هســتند و با اجرای روش های صحیح آبخیزداری می توان آســیب زایی بارش ها را کاهش داد و با الگو 

گیری از طرح های دور اندیشانه گذشتگان از نعمت باران و روان آب ها به بهترین شکل بهره برد.
بر اســاس گزارش های سازمان خواربار و کشــاورزی ملل متحد، فائو، در هر ۵ ثانیه معادل یک زمین 
فوتبال از ســطح خاک زمین فرسایش می یابد و در صورت تداوم روند کنونی، تا سال ۲۰۵۰ حدود ۹۰ 
درصد از کل خاک های قابل کشــت جهان تخریب می شــوند.گرجی، عضو انجمن علوم خاک ایران نیز 

حجم فرسایش خاک در ایران را سالانه دو میلیارد تنُ خوانده است.

زیان انباشته بانک های دولتی که در کدال افشا شد

طبق اطلاعات منتشــر شــده از صورت های مالی بر روی ســامانه کدال، زیان انباشته ۳ بانک دولتی 
مشــخص شده است.براساس اطلاعات منتشر شده بر روی ســامانه کدال، صورت های مالی بانک ملی 

نشان می دهد این بانک حدود ۷۰ هزار میلیارد تومان زیان انباشته ثبت کرده است.
همچنین بانک کشــاورزی ۷.۴ هزار میلیارد تومان و بانک مسکن ۲.۴ هزار میلیارد تومان زیان انباشته 

ثبت کرده اند.
زیان انباشــته بانک های دولتی که در کدال افشــا شدزیان انباشته بانک های دولتی که در کدال افشا 

شدزیان انباشته بانک های دولتی که در کدال افشا شد

رهبــر انقلاب اســلامی در دیدار جمعی 
از مــردم، مســئولان کشــور و مهمانان 
کنفرانس وحدت اسلامی با یادآوری اینکه 
ایســتادیم و پیش رفتیم تاکید کردند که 
غلط میکند کسی فکر کندن درخت تناور 

جمهوری اسلامی را هم بکند
 همزمان بــا هفدهم ربیع الاول ســالروز 
میــلاد پیامبر اســلام )ص( و امام صادق 
)ع(، رهبر انقلاب اسلامی امروز در دیدار 
جمعــی از مســئولان نظــام و میهمانان 
خارجــی شــرکت کننــده در کنفرانس 
وحدت، مهمترین نیاز امت اسلامی برای 
نقش آفرینی و دســتیابی به جایگاه رفیع 
در هندسه جدید قدرت را اتحاد و انسجام 
دانســتند و با اشاره به جایگاه بسیار مهم 
فرزانــگان و خواص و جوانان روشــن بینِ 
دنیای اسلام برای تحقق این مهم،  گفتند: 
»وحدت اســلامی« و حضور تأثیرگذار در 
دنیای جدید امکان پذیر و شدنی است به 
شرط تلاش عملی و ایستادگی در مقابل 
سختی ها و فشــارها که نمونه ی بارز آن 
نظام جمهوری اسلامی است که در مقابل 
قدرتها تسلیم نشــد و ایستاد و اکنون به 
درخت تناوری تبدیل شده است که حتی 
تصور »کَندن« آن نیز امکان پذیر نیست.

رهبــر انقلاب اســلامی در ایــن دیدار با 
تبریــک میلاد مکرم رســول اعظم )ص( 
و امــام صادق )ع( با تأکید بر شــخصیت 
منحصر بــه فرد پیامبر اســلام )ص( که 
نقطــه اوج آن بعثت آن حضرت اســت، 
گفتند: عید گرفتن روز میلاد پیامبر اسلام 
)ص( باید برای امت اسلامی فرصتی برای 
درس گرفتن و الگو قرار دادن آن حضرت، 

به عنوان »اسوه حسنه« باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به آیات 
قرآنی که رنج و سختی امت اسلامی را برای 
پیامبر رنج آور و برای دشمنانِ مسلمانان 
مایه خرســندی می خواند، بــه تبیین و 
تحلیل چرایی رنج های امت اســلامی در 
دنیای امروز پرداختند و افزودند: مشکلات 
و سختی های دنیای اسلام علل متعددی 
دارد اما یکی از مهمترین این علتها، تفرقه 

و جدایی مسلمانان از یکدیگر است.
ایشــان، نتیجه ی قهــری تفرقه و جدایی 
را »ذلــت« و »دوری از عزت« دانســتند 
و تأکیــد کردند: وظیفه خــواص و افراد 
تأثیرگذار دنیای اســلام، تمرکز بر ایجاد 
راهها و زمینه های عملی برای اتحاد بین 
مسلمانان است زیرا دشمن در نقطه مقابل، 
با ایجاد یک ســلول سرطانی در منطقه و 
در زمین فلســطین، به نــام رژیم جعلی 
صهیونیستی و اســتقرار صهیونیست های 
خبیث، فاســد، قاتل و بی رحم در آن، به 
دنبال ایجاد بیشــترین اختلاف در میان 

مسلمانان و کشورهای اسلامی است.
اســلامی، عادی ســازی  انقلاب  رهبــر 
روابــط برخــی کشــورهای اســلامی با 
رژیم صهیونیســتی را یکــی از بزرگترین 

خیانت ها خواندند و گفتند: ممکن اســت 
برخی بگویند تحقق وحدت در شــرایط 
فعلی با وجود برخی رؤســای کشورهای 
اسلامی امکان پذیر نیست اما روشنفکران، 
علما، فرزانگان و نخبگان دنیای اســلامی 
می تواننــد فضــا را متفاوت از خواســت 
دشــمن کنند که در این صــورت امکان 

تحقق وحدت، آسان تر خواهد شد.
حضــرت آیت الله خامنــه ای با طرح این 
ســؤال که »منظور از وحدت چیست؟« 
خاطرنشــان کردند: آنچــه از وحدت در 
دنیای اســلام مد نظر اســت،  وحدت در 
حفــظ منافع امت اســلامی اســت و نه 

وحدت نژادی و جغرافیایی.
ایشــان افزودند: فهم صحیح منافع امت 
اســلامی و اینکه مســلمانان باید با چه 
کسانی و چگونه دوستی یا دشمنی کنند 
و به اشــتراک عمل در برابر نقشــه های 
استکبار برسند، برای تحقق وحدت، بسیار 

مهم است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه نکته 
مهم و اساســی در اشتراک عمل، رسیدن 
به فهم مشــترک درباره تغییر هندســه 
سیاســی در دنیا اســت، گفتند: نقشــه 
سیاســی دنیا در حــال تغییر و نظام تک 
قطبی در حال حرکت به ســمت مطرود 
شدن است و سلطه استکبار جهانی نیز هر 
روز بیش از گذشــته مشروعیت خود را از 
دست می دهد، بنابراین دنیای جدیدی در 
حال شکل گیری است و سؤال بسیار مهم 
این اســت که جایگاه دنیای اسلام و امت 

اسلامی در این دنیای جدید کجاست؟
حضــرت آیــت الله خامنــه ای تأکیــد 
کردند: در چنین شــرایطی امت اسلامی 
می تواند جایگاه رفیعی داشــته باشــد و 
در دنیای جدید، الگو و پیشــرو باشد،  به 
شــرط آنکه بتواند به اتحاد کلمه برسد و 
خود را از تفرقه و وسوســه های امریکا و 
صهیونیست ها و کمپانیهای بزرگ رهایی 

بخشد.
ایشــان با طــرح یک ســؤال دیگر مبنی 
بر اینکــه »آیا اتحاد کلمه مســلمانان و 
داشــتن جایگاه رفیــع در دنیای در حال 
تغییــر امکان پذیر اســت؟«، گفتند: بله، 
اتحاد بین ملتهای اســلامی ممکن است 
اما نیازمند تلاش و عمل و ایســتادگی در 

مقابل فشارها و سختی ها است.
رهبر انقلاب اسلامی با تأکید بر اینکه در 
این زمینه بیشترین امید به خواص دنیای 
اسلام و جوانان روشن بین و نقش آفرینی 
آنها در هدایت افکار عمومی است، افزودند: 
یک نمونه از امکان تحقــق تأثیرگذاری، 
جمهوری اســلامی ایران است که نهالی 
کوچک با هدایت های امام خمینی)ره( در 
مقابل دو ابرقدرت آن زمان ایســتاد و آن 
نهال اکنون به درختی تناور تبدیل شــده 
است که غلط بکند کسی حتی فکر کَندن 

آن را نیز بکند.

ایشان خاطرنشــان کردند: ما ایستادیم و 
پیش رفتیم، البته ایستادگی نیز مانند هر 
کار دیگر سختی هایی دارد اما آن کسانی 
هم که تســلیم می شــوند دچار سختی 
می شــوند با ایــن تفاوت که ایســتادگی 
موجب پیشرفت و تسلیم باعث عقب رفت 

است.
حضرت آیــت الله خامنه ای بــا تأکید بر 
اینکــه لازمه تحقــق وحدت اســلامی، 
جلوگیــری از تبدیل اختلافات مذهبی به 
تنازع و درگیری است،  خاطرنشان کردند: 
سیاستمداران آمریکایی و انگلیسی که با 
اصل اســلام ضدیت دارند در محافل خود 
وارد بحث شیعه و سنّی شده اند که بسیار 

خطرناک است.
ایشــان با یادآوری تعبیر گذشته خود از 
آمریکایی«  و »ســنّی  انگلیسی«  »شیعه 
و تلاش برخی بــرای تحریف آن، گفتند: 
شیعه انگلیسی و ســنّی آمریکایی یعنی 
کسی که در هر جایگاه و مقام و کشوری، 
مانند داعش با ایجاد دعوا و تفرقه و تکفیر 

در خدمت دشمن است.
ابراز تأســف  با  انقــلاب اســلامی  رهبر 
از جنایــات داعــش در عــراق، ســوریه 
و بخصــوص کشــتار دانش آمــوزان در 
افغانستان افزودند: در هر دو طرف شیعه و 
سنّی، تندروهایی وجود دارند که ارتباطی 
به تشیع و تسنن ندارند و این تندروی ها 
نباید زمینه ساز اتهام زنی به اصل مذاهب 
شود و باید با کسانی که به اسم طرفداری 
از یک مذهب، احساســات طرف دیگر را 
بر می انگیزند، برخورد جدی انجام گیرد. 

ایشان سختی ها و فشــارها و کشتارهای 
روزافزون در فلسطین و دیگر نقاط دنیای 
اســلام را نتیجه »تشــتت امت اسلامی« 
دانستند و با اشاره به وجوه اشتراک فراوان 
مسلمانان گفتند: جمهوری اسلامی ایران 
تاکنــون هرآنچــه در توان داشــته برای 
تحقق عملی وحدت اسلامی به کار گرفته 
است که نمونه بارز آن حمایت همه جانبه 
از برادران اهل تســنن در فلسطین است 
که این حمایت بعد از این هم با همه توان 

ادامه خواهد داشت.
رهبر انقلاب اســلامی بــا تأکید بر اینکه 
جبهه مقاومت که در دنیای اســلام شکل 
گرفته، مورد حمایت جمهوری اســلامی 
اســت، خاطرنشــان کردند: ما به لطف و 

عنایــت خداوند ایمــان داریم و به تحقق 
عملــی آرزوی بــزرگ وحدت اســلامی، 

امیدوار هستیم.
در ابتــدای ایــن دیــدار، رئیس جمهور 
در ســخنانی، پیامبــر اعظــم را برترین 
دعوت کننده بشــر به عدالــت، عقلانیت، 
معنویــت و اخلاق خواند و با برشــمردن 
تلاش های دشــمنان نهضــت نبوی برای 
ترور شخص و شخصیت و دعوت پیامبر، 
افزود: امــروز نیز در صف آرایی جبهه ضدّ 
اســلام در مقابل پیــروان پیامبر، همان 
تلاش هــا در قالــب تروریــزم فرهنگی و 
اقتصــادی جریان دارد اما همچنان که آن 
روز نتوانســتند مانــع عالم گیری نهضت 
نبوی شــوند امروز نیز نخواهند توانست 
ملتِ پایبند به ارزشهای پیامبر را متوقف 

کنند.
علت  رئیسی  والمســلمین  حجت الاسلام 
کینه دشمن از ملت ایران را پیشرفتهای 
خیره کننــده و همه جانبــه آن دانســت 
و خاطرنشــان کــرد: در ســفر اخیر به 
نیویورک، دبیرکل سازمان ملل در ملاقات 
خصوصی عذرخواهی کرد و گفت با وجود 
تلاشهای زیاد نتوانستم تحریم های مربوط 
به کرونا علیه ایــران را رفع کنم که به او 
پاســخ دادم ملت ایران همواره از تهدید 
و تحریم، فرصت ســازی کرده و در قضیه 
کرونا نیز با فعال شــدن شش مرکز تولید 
واکســن به صادرکننده تبدیل شــدیم و 
امروز جزو کشورهای برتر دنیا در مقابله با 

این بیماری هستیم.
رئیس جمهــور با اشــاره بــه آمارهایی از 
پیشرفت علمی، رشــد اقتصادی، کاهش 
تــورم و افزایــش همکاریهــای تجاری و 
بین المللی کشورمان، از همراهی صمیمانه 
مــردم بــا دولــت بخصــوص در اجرای 
اصلاحات اقتصادی تشــکر کرد و گفت: 
دشــمنان ایران در اغتشاشــات اخیر نیز 
به دنبال ایجاد زحمت برای کشــور بودند 
اما مــردم با صبر و ایســتادگی همچون 
ناکام کردند.حجت الاسلام  را  آنها  گذشته 
والمسلمین رئیســی، پنهان سازی حقایق 
و گســترش جاهلیت مــدرن را از جمله 
ترفندهای کنونی بدخواهان دنیای اسلام 
دانســت و افزود: راه مقابله با این ترفند، 
گسترش بیداری بر محور وحدت اسلامی 

و پرهیز از تفرقه است.

قطع و وصل جریان آب؛ راهکاری ساده اما مهم!
مهمترین و موثرترین راهکار مدیریت مصرف آب، 
قطع و وصل جریان آن در حین اســتفاده است، 
اقدامی که در کنار ســایر تمهیدات صرفه جویی 
و بــا توجه به وضعیت بحرانی منابع آبی اســتان 
تهران اجتناب ناپذیر بوده و احکام، آیات و روایات 

دینی نیز به شدت بر آن تاکید دارند.
پائیز  هواشناسی،  پیش بینی های ســازمان  طبق 
امســال با کاهش۵۰ درصدی بارش ها مواجه ایم ، 
بر این اساس خشکسالی دو ساله کشور با ورود به 
ســال آبی جدید یعنی مهرماه ۱۴۰۲ تداوم یافته 
و هم اکنون اســتان تهران با افت مخازن ۵ سد 

تأمین کننده آب خود روبه روست.
الگــوی مصرف آب یعنی حد  متعارف مصرف ۱۴ 
مترمکعــب در ماه برای هر خانوار و چیزی حدود 
۱۴۰ لیتــر در روز برای هر فرد پیش بینی شــده 
است، این در حالی است که بررسی روند مصرف 
۶ ماهه نخست سال جاری در استان تهران نشان 
می دهد که تنها ۳۷ درصد خانوارهای تهرانی حد 
متعــارف و یا الگوی مصــرف آب را رعایت کرده 
و ســایر مصرف کنندگان در خــارج از الگو و در 
گروه »پرمصرف«  و »بد مصرف«  قرار داشــته اند، 
بدین ترتیب که ۵۹ درصد مشــترکان پرمصرف 
بوده و مصرف ۱۴ تــا ۲۸ مترمکعب یعنی تا دو 

برابر الگو داشته اند و ۴ درصد مشترکان نیز اساساً 
بد مصرف به شــمار می روند و مصرف آب شــرب 
آن ها از ۲۸ مترمکعب در ماه نیز فراتر رفته است 
و بنا بر آمارها، این دســته از مشترکان به تنهایی 
۱۰ درصد از کل آب شــرب بخش خانگی تهران 

را مصرف می کنند!
این در شــرایطی اســت که با گذشــت دو سال 
خشکســالی متوالی و ورود به سومین سال آبی 
کــم بارش از اول مهر ماه در حوزه ۵ ســد اصلی 
تهران یعنی ســدهای امیرکبیر، لتیان، لار، ماملو 
و ســد طالقان، حجم مخازن این ســدها به طور 
چشــمگیری کاهش یافته اســت و بــا توجه به 
چشــم اندازهای نه چندان امیدبخش بارش های 
پائیــزی، مدیریت مصــرف آب ضرورتی اجتناب 

ناپذیر است.
درگیری جوامــع با پدیده خشکســالی موضوع 
تــازه ای نیســت و در متون و مســتندات کهن 
نیز درباره آن به کرات ســخن گفته شــده است، 
چنانکــه در قــرآن کریم نیز در بیــان زندگی و 
رسالت حضرت یوسف علیه السلام آمده است که 
این پیامبر الهی پس از تعبیر خواب فرعون مبنی 
بر وقوع ۷ ســال بــارش و فراوانی و در پی آن ۷ 
سال خشکسالی ، از قید اســارت و زندان نجات 
یافتــه و با مدیریت بحران دوره خشکســالی، به 

مقام عزیزی مصر نائل آمد.
ســرزمین ایران اصولاً در اقلیم خشک کره زمین 
قرار دارد و میــزان بارش های آن به طور معمول 
یک چهارم بارش های نرمال جهانی است، بدین 
معنا که حد نرمال بارش در دنیا به ۸۰۰ میلی متر 
در ســال می رسد، اما به طور میانگین این رقم در 
ســرزمین پهناور ایران ۲۵۰ میلی متر است و به 
همین دلیل نیز از گذشــته با حفر قنات ها تلاش 
می شــد از منابع آبی محافظت شده و به بهترین 

نحو ممکن مورد بهره برداری قرار گیرند.
در متون دینی و کتب آســمانی نیز آب به عنوان 
محور و منشــاء حیات مورد توجــه قرار گرفته و 
در قرآن آمده اســت »و ما انزل الله من الســماء 
ماء فاحیا بــه الارض بعد موت ها؛ و آیا خداوند از 
آســمان آب را نازل نکرد تا زمیــن مرده را زنده 
کنــد؟« در عین حال که در کتاب آســمانی ما، 
انســان از اســراف مایه حیات برحــذر و در این 
باره تصریح شده اســت، »کلو واشربو ولا تسرفو؛ 
بخورید و بیاشــامید، ولی اســراف و زیاده روی 

نکنید.«
این امر در احادیث و روایات دینی نیز مورد توجه 
ویژه قرار داشــته اســت، چنانکه در روایات آمده 
اســت پیامبر اکرم از راهی می گذشتند، یکی از 
یــاران خود را در حال وضو دیدند و فرمودند، ای 

سعد اسراف مکن، سعد گفت آیا در وضو گرفتن 
هم اسراف هست و حضرت فرمودند، آری، اگرچه 

وضو گرفتن در آب رودخانه ای باشد.
این در حالی اســت که بســیار مشاهده می شود 
هنگام حمام کردن یا شستشــوی دست و حتی 
وضو گرفتن، آب شــرب و بهداشتی که تأمین و 
تصفیه آن مستلزم صرف هزینه و زحمات فراوان 
بــوده و راهی طولانی را می پیمایــد تا به منازل 
برســید، بی وقفه اتلاف شــده و روانــه فاضلاب 

می شود.
اهمیت آب در حیات تمامــی موجودات عالم به 
حدی اســت که پیامبر اکرم در حدیثی مشــهور 
فرموده اند؛ به درســتی که عرش خدا بر آب بود 
و پیش از آن چیزی آفریده نشــده بود. همچنین 
در روایــات از آب به عنــوان مهریه حضرت زهرا 
سلام الله علیها یاد شده و امیرالمؤمنین فرموده اند: 

بهترین نوشیدنی در دنیا و آخرت آب است.
در همین راســتا نیز روایات بسیاری درباره اجر و 
پاداش سقایی و آب رسانی حتی به دیگر موجودات 
زنده اعم از درختان و حیوانات بیان شــده است، 
به گونه ای که حضرت ختمی مرتبت پیامبر اکرم 
صلی الله در حدیثی گرانقدر می فرمایند، آیا تو را 
به صدقه ای بــا مؤونه کم که پاداش بزرگی دارد، 

راهنمایی کنم؟ آب بنوشان. 

w w w . n e w s r a h e m a r d o m . i r 2
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رهبر انقلاب:

نقشه سیاسی دنیا در حال تغییر است

قطع و وصل جریان آب؛ راهکاری ساده اما مهم!
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خبرخبر

مدیرکل امور شــرکت های دولتــی وزارت اقتصاد 
با اشــاره به انتشــار صورت های مالی ۳۹۶ شرکت 
دولتــی تاکید کرد: برای نخســتین بار صورت های 
مالــی را به فواصل کوتاه در طول ســال و به زبان 

ساده نیز منتشر خواهیم کرد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، محمد عنبری مدیرکل 
امور شــرکت های دولتی وزارت امــور اقتصادی و 
دارایی اظهار کرد: صورت های مالی ۸۵۲ شــرکت 
که متناسب با بند م تبصره ۲ شناسایی شدند آماده 
انتشار بوده که ۲۴۳ شرکت بورسی بوده اند و طبعا 
صورت های مالی آنها متناســب با زمان بندی خود 

منتشر شده است.
وی ادامه داد: ۲۰۰ شــرکت باقــی مانده که هنوز 
حسابرسی نشــده و اطلاعات صورتهای مالی آماده 
انتشــار نیســت البته ایــن آمار مربوط بــه موارد 
شناســایی شده تا کنون است و پیش بینی میشود 
که تا انتهای سال این عدد چهار رقمی خواهد شد.
وی در پاســخ به اینکه چرا ایــن تعداد باقی مانده 
اســت توضیح داد: در فرآیند تعریف شده بر مبنای 
دســتورالعمل ایــن تبصره بودجه، نامــه نگاری با 
نهادهایی که منظور این مــاده قانونی بودند انجام 
دادیم تا اطلاعاتشــان را به ما بدهند. با دسترسی 
هایی که در جامعه حســابداران رسمی و سازمان 
حسابرســی داریم طبعا وقتی آمار این شــرکتها را 
داشــته باشــیم صورت های مالی را داشــته ایم و 
گرفته ایم اما هنوز برخی شرکتها به نامه نگاری ما 

جواب نداده اند که در حال پیگیری هستیم.
عنبری در پاســخ به اینکه چــه تعداد از صورتهای 
مالی افشا شده بر اســاس خود اظهاری شرکتها و 
چه تعداد از ســوی وزارت اقتصاد احصا شده است،  
گفت: قریب به ۹۰ درصد صورتهای مالی توســط 

وزارتخانه احصا شده است.
مدیرکل امــور شــرکت های دولتــی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی اظهار کرد: سیاستی که از ابتدای 
دولت ســیزدهم و شــخص رئیس جمهــور بر آن 
تاکید داشته اســت، پیگیری اصول حاکم بر نقشه 
پیشگیری از فساد و شفافی سازی است و نخستین 
اصل شفاف سازی ناظر بر شفاف سازی فعالیت های 
اقتصادی خواهد بود و ما در دولت بر این باوریم که 
اگر این شفاف سازی صورت نگیرد، موضوع نظارت 

همگانی محقق نخواهد شد.
وی افزود: اکنون با انتشار صورت های مالی شرکت 
های دولتی مردم و جامعه می توانند ببینند که به 
طور مثال در شــرکت توانیر چند کیلووات ساعت 
فروش داشــته اند و به چه قیمتی فروخته اند و یا 
در صورتهای مالی سازمان اموال تملیکی میتوانند 
میزان کالاهای مصادره شده و نوع و جنس و درصد 

هر کدام را مشاهده کنند.
مدیرکل امــور شــرکت های دولتــی وزارت امور 
اقتصــادی و دارایی بیان کرد: تمام این صورت های 
مالی توسط مجامع عمومی شرکتها، صاحبان سهام 
و نمایندگان دولت حسابرســی شده است و حتی 
در گزارش حسابرســی گفته شده که چند درصد 

از قوانین و مقررات و چه بندهایی را این شــرکتها 
رعایت نکرده اند و دلیل اینکــه رعایت نکرده اند، 

چه بوده است.
عنبری در پاســخ به سوالی در این زمینه که وقتی 
در صورت های مالی یک شــرکت مشخص می شود 
که تخلفی صورت گرفته است و یا عملکرد شرکت 
مطلــوب نبوده، دولت چــه اقدامی در خصوص آن 
شــرکت متخلف انجام میدهد؟ توضیح داد: ما در 
موضــوع نظارت همگانی این موارد را در نظر داریم 
کــه به طور مثــال اگر هیات مدیره یک شــرکت 
عملکرد نامطلوبی داشــته باشــد، چــرا انتخاب و 
گزینش شــده اســت؟ اما بــه طور کلــی در این 
صورت هــای مالی هیچ عدد و رقــم و ریالی وجود 
ندارد که رد و بدل شده باشد و در این صورت های 

مالی منتشر نشده باشد.
وی در خصوص شرکتهایی که محدودیت در انتشار 
صورت هــای مالی آنها وجود دارد و شــامل تبصره 
خاص می شــوند، عنوان کرد: تعداد این شــرکتها 
کم اســت و به طور مثال شرکت های زیرمجموعه 
ســازمان انرژی اتمی و ... آن هــم نه همه داده ها 
و اطلاعــات بلکه فقط بخشــی از داده های آنها که 
موارد امنیتی دارد، برای انتشــار صورت های مالی 

محدودیت داریم.                  
وی افــزود: در حــال حاضر کمتر از ۲۰ شــرکت 
مشــمول تبصره خاص هســتند که وزارت اقتصاد 
محدودیت در انتشــار بخشــی از صورت های مالی 

آنها دارد.
عنبری همچنین گفت: البته شــرکت به ما صورت 
مالی نمی دهد؛ کافی است نام شرکت های مشمول 
قانون را داشته باشیم و خودمان در زمان درخواست 

انتشار صورت های مالی آنها راسا اقدام کنیم.
مدیرکل امــور شــرکت های دولتــی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی در پاســخ به این پرسش که آیا 
شــرکت هایی که صورت های مالی خودشان را ارائه 

نکرده اند، به دلیل مشکل زیرساختی است یا عدم 
تمایل وجود دارد؟ متذکر شــد: ما در هیچ شرکتی 
برای ارائه صورتهای مالی مشکل زیرساختی نداریم، 
به طور مثال در صندوق بازنشســتگی کشوری ۲۳ 
شــرکت زیرمجموعه وجود دارد کــه دو تا از آنها 
بورســی و یکی از آنها غیر بورسی است و این سه 
شــرکت صورت های مالی خود را منتشر کرده اند 
و ۲۰ شــرکت هنوز حسابرسی نشده اند که در این 
زمینه خود صنــدوق بازنشســتگی باید همکاری 
کند؛ یا به طور مثال در مجموعه شهرداری، از ۲۰ 
شــرکت زیرمجموعه، صورت های مالی ۱۸ شرکت 
بارگذاری نشــده است و تنها دو شرکت که بورسی 

هستند، اطلاعات خود را بارگذاری کرده اند.
عنبری در خصوص فدراسیونهای ورزشی نیز بیان 
کرد: ۵۱ فدراسیون ورزشی مشمول قانون هستند 
که ۳۰ فدراســیون صورت های مالی خود را منتشر 
کرده اند اما برخی فدراســیون ها همکاری لازم را 
نداشــته اند.وی اضافه کرد: دانشــگاه آزاد اسلامی 
نیز بــرای انتشــار صورت های مالی شــرکت های 
زیرمجموعــه خود قول همکاری داده اســت اما با 
این حال در مقایسه با ســال گذشته خیلی جلوتر 
هســتیم، در ســال گذشــته جمعا ۳۰۰ شرکت 
صورت های مالی خود را منتشــر کردند اما امسال 
تاکنــون ۴۰۰ شــرکت صورت هــای مالــی خود 
را منتشــر کرده اند و تا پایان ســال جاری تعداد 
شــرکت هایی که صورت های مالی خود را منتتشر 

می کنند، ۴ رقمی خواهد شد.
وی در خصوص شــرکت ملی نفــت نیز بیان کرد: 
شــرکت نفت برخــی زیرمجموعه هایــی دارد که 
در فرایند حسابرسی هســتند و تا حسابرسی این 
زیرمجموعه ها کامل نشــود، نمی تواند صورت های 
مالی خود را منتشــر کند و البته این شرکت، جزو 

شرکت هایی است که محدودیت انتشار داریم.
عنبری گفت: نکته قابل ذکر این است که ما تاکنون 

این رویه را نداشته ایم که صورت های مالی شرکتها 
را منتشــر کنیــم و در زمینه نهادهــای عمومی 
غیردولتــی نیز اگر ذیل بنــد قانونی یعنی جز یک 
بنــد تبصره دو قانون بودجه ۱۴۰۱ قرار بگیرند، در 

فرآیند جواب گرفتن از آنها هستیم.
مدیرکل امــور شــرکت های دولتــی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی خاطرنشان کرد: افزایش شفافیت 
مالی از طریق اطلاع رسانی عمومی، پاسخ به نیاز و 
کمبودی بوده اســت که ســالها در کشور احساس 
می شــده است و شــفافیت موتور محرکه پیشرفت 
کشــور خواهد بود. ۶۵ درصد گردش مالی که در 
دولت وجــود دارد، در داخل شــرکت های دولتی 
اســت بنابراین ما در ابتدای مســیری هستیم که 
کارشناسان  و دانشجویان و اقتصاددانان باید ورود 
کنند و در ایــن زمینه داده های مختلف را بگیرند 
و طبعاً این کار را در آینده باید خود وزارتخانه ها و 
شرکتها انجام دهند. در طول سال به صورت تناوبی 
نسبت به تحلیل های ساده صورت های مالی در یک 
صفحه اقدام خواهیم کرد. وزارت اقتصاد این کار را 
برای نخستین بار رقم خواهد زد که صورتهای مالی 
را به زبان ساده در یک صفحه و در هر ماه دو یا سه 

بار و در هر بار ۴ یا ۵ شرکت را منتشر کند.
وی در خصوص شرکت هایی که در زمینه سوددهی 
در رده نخســت قرار دارند گفت: بیشتر شرکت ها 
مشــکلی در صورتهــای مالی خود نداشــته اند و 
ســودده بوده اند اما برخی شرکتها قیمت تکلیفی 
در محصول دارند و برخی شرکت ها کمک زیان بگیر 
دولت هســتند، بــه طور مثال شــرکتی داریم که 
گندم را از کشــاورز گران خریــده و به مردم ارزان 
می فروشــد.مدیرکل امور شرکت های دولتی وزارت 
امور اقتصادی و دارایی در خصوص پرداخت پاداش 
به شــرکت های ســودده که بهره وری داشته اند، 
توضیح داد: ابتدای صورت های مالی در چند صفحه 
اول، گزارش حســابرس وجــود دارد که داخل این 
گزارش حســابرس هر تخلفی در شــرکت ازجمله 
قواعــد و قوانین و هر  بی نظمی مالی در شــرکت 
گزارش شده اســت اما بعضا از ســوی حسابرس؛ 
گزارش هــای مثبت داشــته ایم امــا در خصوص 
پاداش، باید بگویم که پاداش شرکت هایی که بهره 
وری داشته اند، به مجامع آن شرکت ها بازمی گردد 
امــا در قانون، موضوع بهــره وری و اجرا و رعایت و 
الزام به تکالیف قانونی در تخصیص پاداش ها لحاظ 
شــده است و امسال در شرکتهای دولتی که دولت 
هم ناظر بر مجامع آنهاســت، شرکتی داشته ایم که 
به هیات مدیره آن پاداشی تعلق نگرفته و با پاداش 

هیات مدیره ۵۰ درصد کاهش داشته است.
عنبری در خصوص انتشار موضوع حقوق و دستمزد 
در صورت های مالی عنوان کرد: عموم شــرکتها در 
ســامانه حقوق و مزایا ثبت شده اند و در صورتهای 
مالــی مــردم می تواننــد مجمــوع پرداختی های 
شــرکت و کل حقوق و دســتمزد را مشاهده کرده 
و میانگین گیری کنند و ســایر اطلاعات مربوط به 

حقوق و دستمزد را ببینند.

پشت پرده زمینگیر شــدن هواپیماهای مسافری؛ 
حَربــه ایرلاین هــا بــرای افزایش قیمــت جواب 

می دهد؟
گرچــه آمار دقیقی از ناوگان فعال هوایی کشــور 
وجود نــدارد که ایرلاین هــا بــا زمینگیر کردن 
افزایش  به دنبال  هواپیماهای خود  »غیرمستقیم« 

قیمت بلیت هواپیما هستند.
چند هفته ای از حذف جدول نرخ پروازهای داخلی 
از سایت انجمن شرکت های هواپیمایی می گذرد. 
اقدامی کــه به گمانه زنی ها بــرای افزایش قیمت  

بلیت هواپیما دامن زد.
رئیس ســازمان هواپیمایی کشــوری در آخرین 
اظهارنظــر در این بــاره گفته اســت:  قیمت بلیت 
هواپیما آذرماه ســال گذشــته ۱۵ درصد کاهش 
یافت و بــا توجه به افزایش هزینه هــا، ایرلاین ها 

درخواست افزایش قیمت بلیت را ارائه کرده اند.
وی ادامــه داد: این درخواســت به شــورای عالی 

هواپیمایی ارجاع شده و در حال بررسی است.
وی در پاسخ به این پرسش که ایرلاین ها درخواست 
افزایش چه میزان قیمت بلیت را دارند، تأکید کرد: 
اجازه بدهید این را اعلام نکنیم، چراکه آنها عددی 
را درخواســت داده اند و ممکن است شورای عالی 

هواپیمایی عدد دیگری را تصویب کند.
 اواخر مردادماه امســال رئیس کمیسیون عمران 
مجلس با اشــاره به مصوبه ســه مــاه پیش برای 
افزایش ۳۰ درصدی قیمت بلیت پروازهای داخلی 
توسط شورای عالی هواپیمایی، گفته بود: سه ماه 
اســت که این کار را متوقف کرده ایم. در این بین 
برخی شــرکت  های هواپیمایی به طور غیرمستقیم 

هواپیماهای خود را زمین گیر می کنند.
محمدرضــا رضایــی کوچی ادامــه داد: به همین 
دلیل نیز بلیت پرواز به ســختی تهیه می شود. در 
زمان حاضر حدود ۱۱۵ فروند از ناوگان مســافری 
کشور فعال اســت. این در حالی است که ناوگان 
هوایی مســافربری کشور دارای حدود ۴۰۰ فروند 

هواپیماست.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا برخی شرکت های 
هواپیمایی عمــداً در حال زمین گیر کردن ناوگان 
خود برای فشــار جهت افزایش قیمت ها هستند، 
گفت: دلیل زمین گیر شــدن هواپیماها ترکیبی از 
اقدامات عمدی و غیرعمدی است. به عبارت دیگر 

ایرلاین ها از یک طــرف می گویند قطعه نداریم و 
قطعات معیوب شــده اســت. هم این که  به دنبال 

افزایش قیمت بلیت پروازها هستند.
وی در پاســخ به این پرســش که مجلس تا چه 
زمانــی می توانــد در برابر افزایــش قیمت بلیت 
پروازها مقاومت کنند، اضافه کرد: این افزایش ۳۰ 
درصدی در شورای عالی هواپیمایی تصویب شده 

و ایرلاین ها در انتظار ابلاغ آن هستند.
وی با یادآوری این که ایرلاین ها برای یک ســاعت 
پــرواز حدود ۹۳۰ هزار تومــان دریافت می کنند، 
تصریــح کرد: با افزایش ۳۰ درصدی یک ســاعت 
پرواز به حدود ۱.۲ میلیون تومان افزایش می یابد، 
البته این در صورتی اســت که شــرکت ها تخلف 
نکنند. بــر اســاس آنالیز صورت گرفته توســط 
مجلس، هزینه یک ســاعت پــرواز )داخلی( ۶۸۰ 

هزار تومان است.
به گزارش تســنیم، حمل ونقل هوایی مســافری 
کشور در زمان حاضر با چند سئوال و ابهام مواجه 
است؛ اول این که تعداد واقعی ناوگان فعال هوایی 
مشخص نیست. رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 

تعداد هواپیماهای فعال کشور را ۱۷۵ فروند اعلام 
کــرده، اما معاون وزیر این تعــداد را ۱۳۰ فروند! 
تناقضی که مســئولان وزارت راه و شهرسازی باید 
دلیل آنرا اعلام کنند. مسئله ای که به نظرمی رسد 
شــاکله اصلی درخواســت افزایــش قیمت بلیت 

هواپیماست.
دوم آن کــه چرا با وجود آزادســازی قیمت بلیت 
هواپیما در آذرماه ســال ۹۴، همچنان ســوخت 
ارزان و نســیه به شــرکت های هواپیمایی تحویل 
می شود. با توجه به این که سوخت ارزان همچنان 
در اختیار شــرکت های هواپیمایی قرار می گیرد، 
چرا مدیران ایرلاین ها به دنبال گران کردن قیمت 

بلیت هواپیما هستند.
ابهام و ســئوال سوم این است که چرا شرکت های 
هواپیمایــی صورت هــای مالــی خود را منتشــر 
نمی کنند تا مشخص شود زیان ده بودن آنها چقدر 
صحت دارد. زیانی که یکی از دلایل درخواســت 

افزایش قیمت نیز به شمار می آید.
چندی قبل دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی با 
بیان »نگران از دســت دادن مسافران حمل ونقل 

هوایی پس  از افزایش قیمت نیستیم« گفته بود: » 
امسال با افزایش دستمزدها، افزایش نرخ ارز حقوق 
ورودی قطعات هواپیمــا و کالاها از ۴۲۰۰ تومان 
بــه نرخ نیمایی، افزایش قیمــت جهانی قطعات و 
افزایش هزینه های حمل ونقل درخواســت افزایش 
قیمت بلیت هواپیما را بــه وزارت راه داده ایم که 
این وزارتخانه با متعادل ســازی قیمت ها و افزایش 

سقف قیمت  ها موافقت نکرده  است.«
مقصود اسعدی ســامانی نیز تعداد ناوگان هوایی 
فعال کشــور را ۱۱۵ فروند  اعــلام کرده و افزود: 
هوانوردی صنعت گرانی اســت و اگر می خواهیم 
صنعت پویا داشته باشیم باید هزینه آن را پرداخت 

کنیم.
 در ایــن شــرایط باید دیــد حَربه شــرکت های 
هواپیمایــی بــرای افزایش قیمت بلیــت هواپیما 
جواب می دهــد یا خیر؟ آیا قیمت بلیت پروازهای 
داخلــی ۳۰ درصــد افزایش می یابد؟ سرنوشــت 
تحویل ســوخت نســبتا رایگان به شــرکت های 
هواپیمایی پس از افزایــش احتمالی قیمت بلیت 

چه خواهد بود؟
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عشقی مطرح کرد:

تقویت بورس در بودجه آتی برای تشویق سرمایه گذاران
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار گفت: در کمیته مشــترک کمیســیون اقتصادی و وزارت اقتصاد 

احکامی را در بودجه آتی  جهت تقویت بورس پیش بینی می کنیم.
 مجید عشــقی رییس سازمان بورس با اشاره نشست مشــترک با اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس 
گفت: با تشــکیل کمیته مشترک کمیسیون اقتصادی و وزارت اقتصاد، وضعیت بازار سرمایه در بودجه 
آتی تقویت شــده و به شرکت ها کمک کنیم تا ضمن افزایش سودآوری، رشد سرمایه گذاری نیز اتفاق 

بیافتد.
رئیس ســازمان بورس تاکید کرد: در کمیته مشــترک کمیسیون اقتصادی و وزارت اقتصاد احکامی را 
در بودجه آتی  جهت تقویت بورس پیش بینی می کنیم تا برای افزایش ســرمایه شرکت های بورسی، 

سرمایه گذاران به سرمایه گذاری در شرکت ها مذکور تشویق شوند.

جدی:

افزایش قیمت کارخانه ای خودرو به گرانی در بازار دامن می زند
نائب رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: افزایش قیمت خودرو، پیش از اصلاح ســاختار 
خودروســازی ها و کاهش هزینه های مازاد اجحاف در حق مردم است و نارضایتی مردم از خودروهای 

داخلی را بیشتر می کند.
علی جدی درباه انتشــار برخی خبرهــا مبنی بر افزایش قیمت کارخانه ای خــودرو، گفت: از آنجا که 
ساختار تولید خودروسازی ها با مشکلاتی روبه رو بوده، بازار این محصول انحصاری است و دولت در این 

حوزه نقش اصلی در تصمیم گیری دارد، هزینه های سربار این صنعت بسیار است.
نماینده مردم شــیروان در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه هزینه مازاد صنعت خودروسازی از 
جیب مصرف کننده پرداخت می شود، افزود: تولیدکننده خودرو انگیزه ای برای ارتقا کیفیت خودروهای 
تولیدی ندارد زیرا عرضه و تقاضا خودرو متناســب نیست و مصرف کننده ناچار به خرید این خودروها 

است.
ایــن نماینده مردم در مجلــس یازدهم اضافه کــرد: افزایش قیمت خودرو، پیش از اصلاح ســاختار 
خودروســازی ها و کاهش هزینه های مازاد اجحاف در حق مردم است و نارضایتی مردم از خودروهای 

داخلی را بیشتر می کند.
نائب رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه اصلاح ســاختار خودروســازی ها باید در 
اولویت قرار گیرد، تصریح کرد: هرچند وزارت صمت اقداماتی در این حوزه انجام داده اما ســرعت آن 

باید افزایش یابد.
جــدی اضافه کرد: فاصله قیمتی خودرو در کارخانه با بازار با افزایش بهای این کالا در کارخانه کاهش 
نمی یابد زیرا اکنون تقاضا بیش از عرضه بوده و خودرو به کالایی سرمایه ای تبدیل شده بنابراین قیمت 

خودرو در بازار همزمان با گران شدن خودرو در خودروسازی ها افزایش می یابد.

ایری:

 خرید خانه به ویژه برای اقشار کم درآمد به رویا تبدیل شده است
سخنگوی کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه حقوق کارگران و بازنشستگان کفاف پرداخت وام های 
ســنگین مسکن را نمی دهد گفت:پرداخت اجاره های ســنگین و افزایش اجاره بها، مستاجران به ویژه 
اقشار کم درآمد را با مشکلات زیادی مواجه کرده و آنها را در تنگنا قرار می دهد و پرداخت وام ودیعه 

مسکن آن هم با نرخ سود ۱۸ درصد گره از مشکلات مردم باز نمی کند
عبدالجلال ایری ،در خصوص لزوم توجه به وضعیت مسکن بازنشستگان و جامعه کارگری کشور گفت: 
رشــد سرسام آور قیمت خانه در کشور طی سال های اخیر موجب شده خرید خانه به ویژه برای اقشار 
کم درآمد به رویا تبدیل شــود، گزارش بانک مرکزی از میانگین قیمت مســکن در پایتخت که تاثیر 
غیر مســتقیم بر شهرهای پیرامون و درنهایت سایر استان ها دارد، نشان دهنده رشد قیمت در ۵ ماهه 

ابتدایی سال بوده است.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی افــزود: در برخی از موارد بــرای بهبود وضعیت اجاره 
بهامسکن و تسهیل تامین خانه برای اقشار کم درآمد بحث اجاره داری حرفه ای و یا ساخت خانه ها با 
هدف اجاره داری مطرح می شود که این امر نوعی درمان موقت است و کار اساسی ساخت و تولید خانه 

های حمایتی و عرضه آنها با شرایط و تسهیلات ارزان قیمت به جامعه هدف است.
وی عنوان کرد: حقوق کارگران و بازنشســتگان کفاف پرداخت وام های ســنگین مسکن را نمی دهد 
و خود آنها نیز به تنهای امکان ســاخت واحد های مســکونی را ندارند و تنها راه آن ورود تعاونی های 
مســکن بوده که زمین رایگان خود را مطابق با قانون جهش تولید مســکن  به صورت رایگان از دولت 
دریافت کرده و با قیمت مناســب و حمایت مجموعه دولت در حوزه تامین مصالح ســاختمانی، برای 

این قشر بسازند.
ســخنگوی کمیسیون عمران مجلس با تاکید بر اینکه مسکن قشــر کارگر و بازنشسته باید به صورت 
ویــژه مورد توجــه ارکان دولت قرار بگیرد، اظهار کرد: پرداخت اجاره های ســنگین و افزایش چند ده 
درصدی ســالانه اجاره بها، مستاجران به ویژه اقشار کم درآمد را با مشکلات زیادی مواجه کرده و آنها 
را تنگنا قرار می دهد و پرداخت وام ودیعه مسکن آن هم با نرخ سود ۱۸ درصد گره از مشکلات مردم 
باز نمی کند. لذا کمک به این قشــر و تســهیل تامین خانه آنها که از ضروریات بوده که نیازمند برنامه 

ریزی و اهتمام مسئولان است.

نایب رئیس هیات تحقیق و تفحص از ستاد احیای دریاچه ارومیه هشدار داد:

ورودی دریاچه ارومیه به صفر رسید
نایب رئیس هیات تحقیق و تفحص از ستاد احیای دریاچه ارومیه در مجلس با تاکید بر اینکه در حال 
حاضر ورودی به دریاچه ارومیه صفر رسیده است، گفت: باید بپذیریم حیات دریاچه شور آذربایجان رو 

به پایان است اگر اقدام عاجلی برای احیای آن صورت نپذیرد.
جــلال محمودزاده در مورد آخرین وضعیت دریاچه ارومیــه گفت:حجم آب موجود در دریاچه ارومیه 
به حداقل میزان خود رســیده است، در طی چند سال اخیر نه تنها ورودی قابل قبولی نداشته بلکه با 
شدت گیری کاهش بارندگی، افزایش خشکسالی ها و تبخیر بیش از اندازه، منجر به نابودی این دریاچه 
شده است؛ در کنار تمام این عوامل احداث سدهای متعدد در اطراف این دریاچه شرایط آن را وخیم تر 
کرده است.نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی افزود: انتقال حدود ۳۰۰ میلیون متر مکعب 
از آب دریاچه برای رونق بخش کشاورزی، صنعت و شرب به تبریز؛ ترک خوردگی عمیق ۷۰۰ کیلومتر 

از تونل انتقال آب دریاچه زاب، این دریاچه را با اما و اگرهایی مواجه کرده است.
عضو هیات رئیســه کمیسیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
یــادآور شــد: در حال حاضر ورودی به دریاچه ارومیه صفر اســت؛ باید بپذیریم حیات دریاچه شــور 

آذربایجان رو به پایان است اگر اقدام عاجلی برای احیای آن صورت نپذیرد.
وی ادامه داد:  ســتاد احیای دریاچه ارومیه در طی ۱۰ ســال عملکرد مناسبی برای زندگی دوباره این 
دریاچه نداشــته اســت، هیئت تحقیق و تفحص در حال بررسی اســت تا به این نتیجه برسیم اعتبار 
اختصاصی این دریاچه در چه محل هایی هزینه شــده است. اطلاعات درستی در مورد برداشت لیتیوم 
از دریاچه ارومیه نداریم و تنها از طریق رســانه ها در جریان این مسئله قرار گرفته ایم، نمی توانیم این 
موضوع را تایید و یا تکذیب کنیم؛ بی تردید در احیای دریاچه ارومیه بســیار اجحاف شده و خطا هایی 
هم در این راســتا وجود داشته است که باید دســتگاه های مربوطه پاسخگو باشندمحمودزاده در مورد 
برداشــت لیتیوم از دریاچه ارومیه گفت: اطلاعات درســتی در مورد برداشت لیتیوم از دریاچه ارومیه 
نداریم و تنها از طریق رســانه ها در جریان این مسئله قرار گرفته ایم، نمی توانیم این موضوع را تایید و 
یا تکذیب کنیم؛ بی تردید در احیای دریاچه ارومیه بســیار اجحاف شده و خطا هایی هم در این راستا 
وجود داشــته اســت که باید دستگاه های مربوطه پاسخگو باشــند.نایب رئیس هیئت رئیسه تحقیق و 
تفحص از ستاد احیای دریاچه ارومیه یادآور شد: زمزمه خشکی کامل دریاچه ارومیه به گوش می رسد 
اما هنوز به مرحله خشکی کامل نرسیده ایم؛ باید بپذیریم این دریاچه گاهی به عنوان ابزارهای سیاسی 
مورد توجه قرار گرفته است، به گونه ای که در برخی از دوره ها با تبلیغات گسترده برای احیای دریاچه 
نه تنها شاهد حیات آن نبودیم بلکه زخمی عمیق از جنس سوء مدیریت بر پیکر بی جان دریاچه وارد 
شــده، از طرفی بودجه ای که برای احیای دریاچه اختصاص داده شد، در جای خود هزینه نشده است.

نماینده مردم در مجلس یازدهم تاکید کرد: افزایش آبیاری تحت فشار توسط برخی از شرکت ها، تعلل 
در انتخــاب آب رودخانه زاب، تخلف در عدم پرداخت حقابــه از رودخانه زرینه رود به دریاچه ارومیه 
و شــهرهای اطراف تبریز، عدم اختصاص ۳۰۰ میلیون متر مکعب حقابه دریاچه ارس به دریاچه شور 
آذربایجان منجر شده تا شاهد مرگ این دریاچه باشیم در این بین رفتارهای سیاسی دولت های مختلف 
بر خشــکی این دریاچه بیشتر از هر زمانی دامن زده اســت.محمودزاده یادآور شد: دریاچه  ارومیه به 
عنوان ششــمین دریاچه آب شــور جهان، بزرگ ترین دریاچه آب  شور خاورمیانه و ایران است و محل 
زیست بسیاری از حیوانات مهاجر و بومی مثل فلامینگو و پلیکان بوده، اما نفس هایش به شماره افتاده 
است و برای نجات آن، باید به سرعت اقدام کرد خشک شدن آن نه تنها در سطح ملی بلکه در سطوح 

جهانی تبعات گسترده ای دارد و انتقادهایی برای ایران نیز به دنبال خواهد داشت.

65 درصد گردش مالی دولت از طریق شرکتهای دولتی انجام می شود

حَربه ایرلاین ها برای افزایش قیمت جواب می دهد؟

عدم همکاری 2۱ فدراسیون ورزشی برای انتشار صورتهای مالی!

پشت پرده زمینگیر شدن هواپیماهای مسافری
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نارنجی پوشان جاده مخصوص از دی ماه پارسال چه اقداماتی را کلید زدند؟

10 گام بنیادین در مسیر رشد و توسعه
گروه خودروســازی ســایپا از زمان آغاز فعالیت تیم مدیریتی جدید خود تاکنون، اقدامات ویژه و 
مهمی را در راستای رشد کمی، ارتقای کیفی و تنوع تولید و همچنین بهبود خدمات پس از فروش 

خود انجام داده که در بخش نخست این مطلب به پنج مورد از آن ها پرداختیم.
گروه خودروســازی ســایپا از زمان آغاز فعالیت تیم مدیریتی جدید خود تاکنون، اقدامات ویژه و 
مهمی را در راســتای رشــد کمی، ارتقای کیفی و تنوع تولیــد و همچنین بهبود خدمات پس از 
فروش خود انجام داده که در بخش نخســت این مطلب به پنج مورد از آن ها پرداختیم. در بخش 
پایانی این مطلب نیز پنج اقدام مهم و کلیدی دیگر از این خودروساز بزرگ کشور را برمی شماریم.

درحوزه واردات خودرو ســایپا تدابیر خاصی را مد نظر قرار داده و دنبال کرده است. بدین منظور 
بعــد از تصویب آیین نامه  واردات خودرو در ۲۶ مردادماه ۱۴۰۱و انتشــار رســمی آن در ســوم 
شــهریورماه ۱۴۰۱ که در ۹ بند تدوین و در اختیار رســانه ها قرار گرفت، گروه سایپا هم به منظور 
عرضه  محصولات به روز و جدید به بازار خودرو، مذاکرات اثربخشــی  را با شرکای  تجاری  خود انجام 

و براساس آیین نامه  واردات خودرو ۱۴۰۱ اقدامات مقضتی  را در دستور کار قرار داده  است .
در راســتای ایجاد رابطه صحیح بین خودروساز و قطعه ساز، تیم مدیریتی سایپا همواره در تلاش 
بوده که این رابطه بر اساس تعریف برد- برد برای دو طرف تعریف و اجرایی شود. با توجه  به برنامه  
وزارت صمت  درخصوص اصلاح ســاختار زنجیره تامین  خودرو، گروه ســایپا پروژه رده یک کردن 
شــرکت های  زیرمجموعه  خود )تی یرینگ ( را در دستور کار قرار داد و در فاز اول توانست  شرکت  
مگاموتور را به عنوان شرکت  رده یک در حوزه قوای  محرکه  معرفی  کند. مطابق  برنامه  تعریف شده، 
اقدامات مقتضی  برای  سایر شرکت های  گروه در حوزه های  قطعات پرسی ، مواد شیمیایی ، تزئینات 
داخلی ، سیســتم  تعلیق ، قالب  و... در حال انجام بوده و امید است  تا انتهای  سال ۱۴۰۱ این  پروژه 

به صورت کامل  محقق  شود.
از دیگر برنامه های مهمی که تیم مدیریتی گروه خودروســازی ســایپا بر آن تاکید بســیار دارد و 
همواره مورد توجه قرار گرفته، حوزه فروش و خدمات پس از فروش است. با توجه به این که سایپا 
در حوزه فروش و تحویل محصول معوقات بســیاری داشته و درحوزه تامین قطعه و ارائه خدمات 
پس از فروش با مشــکلات متعددی دســت وپنجه نرم کرده، ارتقای این حــوزه و برطرف کردن 
مشــکلات آن با موانعی مواجه بود که خوشــبختانه این خودروساز موفق به حرکت در مسیر رفع 
آن ها شده است. درهمین راستا با افزایش تولید و عرضه خودروهای گروه سایپا، حذف قرعه کشی 

تمام محصولات محقق شده است.
همچنین از ابتدای ســال جاری تاکنون درحــوزه تحویل و توزیع محصولات افزایش ۱۴ درصدی 
تحویل خودرو به مشتریان، کاهش ۲۳ درصدی تعهدات کل گروه سایپا نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته و کاهش ۷۵ درصدی تعهدات معوق نسبت به مدت مشابه سال گذشته به دست آمده است. 
درحوزه خدمات پس از فروش نیز افزایش ۹۷ درصدی فروش قطعات یدکی نسبت به مدت مشابه 
ســال گذشته، بهبود ۳۳ درصدی شاخص نرخ برگشت از تعمیرات در شبکه که برای مدت ۲ ماه 
یا ۳ هزار کیلومتر فعال اســت و افزایش رضایت مشتریان در خدمات پس از فروش نسبت به سال 
گذشــته از دیگر موفقیت های سایپا بوده است.سایپا با انعقاد قرارداد با ۲۶ شرکت دانش بنیان در 
قالب ۳۷ پروژه درزمینه تولید قطعات دانشــی و فناورانه، انعقاد قرارداد با شرکت های صنایع هوا-

فضا در قالب ۲۱ پروژه در زمینه تولید قطعات الکترونیک، گیربکس اتوماتیک و..، انعقاد قرارداد با 
شرکت های صنایع دفاعی در قالب ۲۳ پروژه در زمینه تولید قطعات الکترونیک، سیستم های برقی 
و...، انعقاد قرارداد با نیروی هوایی جمهوری اسلامی ایران در زمینه ریخته گری، ماشینکاری دقیق 
و آزمون و همکاری با دانشگاه های برتر کشور همچون دانشگاه شریف در حوزه پلت فرم و تجهیزات 
تســت و آزمون، دانشــگاه تهران در حوزه باتری خودرو برقی و دیگر دانشــگاه های مطرح کشور 
توانست علاوه بر تعامل با مراکز علمی و دانش بنیان کشور، نیازمندی های خود را که در گذشته از 
خارج کشــور تامین می کرد، داخلی سازی کند. علاوه بر این، گروه سایپا با هدف استفاده اثربخش 
از توانمندی های موجود در کشور در این حوزه، پنجره واحد ارتباط شرکت های دانش بنیان با کل 

زنجیره خودرو از طراحی تا فروش را ایجاد کرد.

با ارائه مستندات ازسوی خودروسازانبا ارائه مستندات ازسوی خودروسازان

استانداردهای غیرقابل اجرا در شرایط تحریم اعلام می شونداستانداردهای غیرقابل اجرا در شرایط تحریم اعلام می شوند
اصــولا افزایــش اســتانداردها هزینه بر بــوده و با 
قیمت گذاری دســتوری همخوانی نــدارد. در این 
شرایط، خودروســازان خواهان کنار گذاشته شدن 
برخی اســتانداردها یا معافیت برخــی خودروها از 
اجرای اســتانداردهای جدید هستند که با مخالفت 
سرسختانه سازمان ملی استاندارد مواجه  صـنـعـت 
خـــودرو تـــبدیل به مجموعه ای از چالش ها شده 
که راهکارهای روشــنی هم دارند، اما اســتفاده از 
ایــن راهکارها با مقاومت برخی افراد مواجه شــده 
اســت؛ چالش نقدینگی، قیمت گذاری دســتوری، 
فروش با قرعه کشــی و البته اجرای استانداردهایی 
که صنعــت خودرو ایران اصولا یا توان اجرای آن را 
ندارد یا اجرای آن با چالش های دیگری گره خورده 
اســت. اصولا افزایش اســتانداردها هزینه بر بوده و 
با قیمت گذاری دســتوری همخوانی ندارد. در این 
شرایط، خودروســازان خواهان کنار گذاشته شدن 
برخی اســتانداردها یا معافیت برخــی خودروها از 
اجرای اســتانداردهای جدید هستند که با مخالفت 
سرسختانه سازمان ملی استاندارد مواجه شده است. 
مشخص نیست اجرای اســتانداردهای روز اروپایی 
بــرای خودروهــای داخلی آن هم در شــرایطی که 
ازجمله قیمت گذاری دستوری  مشکلات بســیاری 
پیش روی خودروســازان است چه معنایی می تواند 
داشــته باشد. این در حالی است که به نظر می رسد 
وزارت صمت هم با اجرای اســتانداردهای مختلف 
بــرای خودروهای داخلی مخالف اســت. ســازمان 
اســتاندارد امــا در ایــن خصوص به نحــوی رفتار 
می کند که گویی شــرایط این صنعت کاملا عادی 
بوده و تحریمی در کار نیســت. نتیجه  این اصرار نیز 
همواره کاهش تولیــد و عرضه، تجمیع خودروهای 
ناقص و تاخیر در تحویل بوده که از کمبود قطعات، 
آپشن ها و تجهیزات لازم برای تطبیق با استانداردها 
ناشی می شده و به  نابســامانی بازار انجامیده است. 
در همین زمینه با ســعید مدنی، مدیرعامل اســبق 
گروه خودروسازی سایپا به گفت وگو پرداختیم. وی 
می گوید: »خودروســازان به زودی و ارائه مستندات، 
به طور رســمی اســتانداردهایی که نمی توانند اجرا 

کنند را اعلام خواهند کرد.«
این روزها خودروسازان و دیگر فعالان حوزه خودرو 
بــه بحث اســتانداردهای اجباری ایــراد وارد کرده 
و خواســتار کاهش یا نادیده گرفتــن برخی از این 
اســتانداردها شده اند. آیا این استانداردها در شرایط 

فعلــی برای صنعت خودرو لازم اســت؟ با توجه به 
عدم ارتباطات جهانی و بحث تحریم ها تا چه اندازه 

این استانداردها قابل اجراست؟
اســتانداردهای ۵۵گانه قبلی، ۵۲ مورد ایمنی و ۳ 
مورد برای محیط زیســت بودند کــه بعد از تحمل 
سختی و گرفتن مهلت تقریبا از سوی خودروسازان 
تحقق پیدا کردند. اما اســتانداردهای ۸۵گانه شامل 
۳۰ مورد جدید، یک ســری الزامات قانونی بوده که 
هرچند وقت یک بار از ســوی موسســه استاندارد 
اعلام و الزامی شده و تنها ۹ مورد از آن ها باقی مانده 
که بیشترشــان ارتباطی با ایمنی ندارد. اما به نظر 
من، همان زمان هم شــرایط ایران درک نشده بود. 
برای اجرای این استانداردها گرفتار موانعی هستیم 
که عمده آن ها ناشی از نداشتن ارتباط با خارج است. 
به خصوص بسیاری از استانداردهای متکی به قطعات 
الکترونیکــی روی خودروهای داخلــی ما قابل اجرا 
نیستند. به همین دلیل برخی خودروها ناچار از رده 
خارج شــده اند و اگر موارد باقیمانده الزامی شوند، 
تعدادی دیگــر از خودروهای پرتیراژ نیز باید از رده 
خارج شــوند، آن هم درحالی کــه محصولات جدید 
نمی توانند به ســرعت تیراژی معــادل میزان تولید 
آن ها را ثبت کنند. البته خودروسازان موفق شده اند 
به تعدادی از این اســتانداردها دست پیدا کنند؛ اما 
نه به تمام ۸۵استاندارد. در شرایط فعلی تقاضا برای 
کاهش یا نادیده گرفتن برخی استانداردها یک اقدام 
بدیهی اســت. چراکه خودروســازان گرفتار مسائل 
روزمره خود هستند؛ زیان انباشته، تولید بسیار کم 
آن ها، عدم ارتباط با کشــورهای خارجی یا مسائل 
مالی آن ها. یکی از دغدغه های خودروسازان، تامین 
حقوق های پایان ماه اســت. درمجموع باید شرایط 

اقتصادی درست شود.
رعایت استانداردها در دیگر کشورها و خودروسازان 

به چه شکل است؟
در تمام دنیا معمولا اســتانداردهای خودروسازان از 
اســتانداردهای ملی شان جلوتر است. یعنی همیشه 
چند پله فراتر از اســتانداردهای ملی عمل می کنند 
و این را به عنوان رویکردی رقابتی با ســایر رقبا در 
دستور کار دارند. در ایران اما متاسفانه برعکس است 
و به دلیل مشــکلاتی که وجود دارد، خودروســازان 
عقب هســتند و هر زمــان اســتانداردها و الزامات 
قانونی جدیدی اعلام می شــود، مجبورند چانه زنی 
کــرده و زمان خریداری کننــد. به نظر من، انجمن 

خودروســازان باید با دلیل و اســتدلال برای دولت 
و اداره صمت و سایر سازمان ها توجیه شان کند که 
در این شرایط امکان رعایت تمام استانداردها وجود 
ندارد. متاســفانه در ایران همه با هم رودربایســتی 
دارند و گفته نمی شود که باید مسائل سیاسی کشور 
با دنیا حل شود تا مشکلات خودروسازان هم برطرف 
شــود. تاجران و مدیران بنگاه ها و خودروسازان باید 
فشار بیاورند. چراکه در این زمینه، تقریبا همه چیز 

به سیاست و دلار گره خورده است.
به نظر شــما آیا لزومی دارد همگام با استانداردهای 
روز اروپــا حرکت کنیم و ایــن ظرفیت در صنعت 
خودرو مــا وجــود دارد؟ آیا شــرکت های داخلی 
می توانند مانند بنز و ب ام و اســتانداردهای جدید را 

اجرایی کنند؟
ما می خواهیم هم با تمام دنیا قطع ارتباط کنیم، هم 
بتوانیم ب ام و تولید کنیم و با قیمت پراید بفروشیم و 
هم می خواهیم در مردم این توقع را ایجاد کنیم که 
ایمنی محصولات داخلی در ســرعت ۱۵۰ کیلومتر 
باید با ایمنی ب ام و برابر باشــد. یعنی می خواهیم به 
مردم بگوییم پژوپارس و کوییک که ایمنی ب ام و را 
ندارند، درعین حال باید همپای خودروهای خارجی 

استانداردهای روز را پاس کنند!
بــه نظر شــما در ایــن بخــش وزارت صمت چه 
عکس العملــی می تواند داشــته باشــد؟ اصولا در 
سیاســت گزاری ها وزارت صمت چگونه عمل کرده 

است؟
یک سال است که وزیر صمت اعلام کرده قصد دارند 
۳میلیون دســتگاه خودرو تولیــد کنند و ۹۰۰هزار 
دســتگاه هم صادر شــود. این در حالی اســت که 
بسیاری از افراد فعال در این بخش ضعیف هستند. 
کسانی که مشورت صادرات ۹۰۰هزار دستگاهی را 
داده اند، یک بار هم محاســبه نکرده اند که این رقم 
خودرو چه میزان تولید روزانه را دربرمی گیرد و این 
خودروها برای رســیدن به مرزها و بنادر چه تعداد 
تریلــی خودروبر لازم دارد و آیا این تعداد تریلی در 
ایران وجــود دارد؟ آیا توانایی لجســتیک در ایران 
بــرای جابه جایی ایــن تعداد خودرو وجــود دارد؟ 
آیا وزیر نمی داند باید بــرای صادرات این خودروها 
روابط بین المللی گســترده ای داشــته باشیم تا این 
خودروها خریداری شــوند؟ ضمن اینکه خودروهای 
ما مدل های قدیمی هســتند. تمام این موارد به هم 
مرتبط هســتند و نیازمند مطالعه و تجربه هستند. 

متاسفانه نه از تجربه افراد قبلی استفاده می کنیم و 
نه قوانین را می خوانیم. یک سال است که قرار بوده 
واردات خودرو آزاد شود. چند بار آزادسازی واردات 
به ماه های بعد موکول شــده اســت؟ تصمیم گیری 
درســتی در ارتباط با واردات خــودرو که عنان آن 
هم دست دولت اســت، گرفته نمی شود. قرار است 
۷۰هــزار دســتگاه خودرو وارد شــود تــا در کنار 
یک میلیون و ۲۰۰هزار دســتگاه خودرو داخلی هم 
بازار را تنظیم و هم فضــای رقابتی ایجاد کند. این 
در حالی است که اگر آسیب زا شد، می توان شرایط 
را تغییر داد و دوبــاره ابلاغ کرد؛ نه آن که چند ماه 
در هر مرحله ایــن کار زمان ببرد و در نهایت چون 
کارشناسی نشده اســت، به همین شکل ادامه پیدا 
کند. به نظر می رسد در اوضاع آشفته فعلی نمی توان 

چیزی را پیش بینی کرد.
آیا در ارتباط بین سازمان استاندارد و خودروسازان 
لجاجتی دیده می شود؟ آیا درک متقابل از وضعیت 

خودروسازان و استانداردهای ۸۵گانه وجود ندارد؟
بســیاری از موارد در کشــور به صورت غیرعقلایی 
تصمیم گیری می شــود. در حوزه اســتانداردها نیز 
این گونه عمل می شــود. اما تصور ما این است مدیر 
خودروســازی از مریخ آمده و می خواهد خرابکاری 
کند. همه ما در یک کشــتی نشســته ایم و باید با 
هم کار کنیم، آن هم در شــرایطی که درگیر جنگ 
اقتصادی با دنیا هســتیم. این موارد ناشــی از عدم 
آگاهی اســت. باید این افراد را بیشتر توجیه کنیم 

که کار سختی است.
در مواجهه خودروســاز با ســازمان اســتاندارد چه 
روندی باید طی شود؟ آیا وقتی خودروساز نمی تواند 
برخی استانداردها را اجرا کند، باید آن طور که شما 

اشاره کردید به دنبال خرید زمان باشد؟
از ســمت سازمان اســتاندارد به خودروسازان فشار 
وارد می شــود و آن ها هم برای رســیدن به اهداف 
ســازمان، مهلت می گیرند. امــا مهلت گرفتن بدون 
هدف فایده ای ندارد. مدیران خودروسازی باید برنامه  
مدون و تدوین شــده و کاملا مستدلی داشته باشند 
و اســتانداردهایی که امکان اجرای آن ها در شرایط 
سیاسی وجود ندارد را اعلام کرده و کنار بگذارند. در 
همین راســتا، گفته می شود؛ خودروسازان به زودی 
و ارائه مســتندات، به طور رسمی استانداردهایی که 

نمی توانند اجرا کنند را اعلام خواهند کرد. 
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دیدار وزیر بهداشت با همتای اردنی و تاکید بر توسعه همکاری ها
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی کشــورمان در حاشیه اجلاس منطقه مدیترانه شرقی سازمان 

جهانی بهداشت در قاهره با همتای اردنی خود دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش ایسنا، دکتر عین اللهی در این دیدار با بیان این که امروز پیشرفت کشورها به واسطه ارتباط 
بین دانشمندان، مراکز تحقیقاتی و دانشگاه ها امکان پذیر است، گفت: کشورهای اروپایی مرزهای بین 
یکدیگر را برداشته اند و به راحتی می توانند در حوزه های گوناگون علم و فناوری با هم ارتباط داشته 
باشند؛ لذا لازم است در منطقه نیز چنین همکاری هایی صورت گیرد و این گونه نباشد که هر کشوری 

به طور منفرد عمل کند. 
وزیر بهداشــت کشــورمان همچنین با بیان این که ظرفیت های قابل توجهی در  نظام های ســلامت 
دوکشــور  ایران و اردن وجود دارد و ما می توانیم این توانمندی ها را با یکدیگر به اشــتراک بگذاریم، 
افزود: دوکشــور اردن و ایران می توانند در حوزه های دارو، تجهیزات پزشکی، تحقیقات و تبادل استاد 

و دانشجو با هم همکاری  کنند . 
 دکتر فیراس الهواری، وزیر بهداشت اردن نیز در این دیدار ضمن استقبال از همکاری دو کشور، از  وزیر  
بهداشــت و مسؤولان نظام سلامت جمهوری اســلامی ایران دعوت کرد تا از ظرفیت های بهداشتی و 
درمانی اردن بازدید به عمل آورده و از این طریق  برنامه همکاری مشترکی میان دو کشور تدوین شود .

براســاس گزارش وبدا، در پایان این دیدار، وزرای بهداشت جمهوری اسلامی ایران و اردن، نمایندگان 
خود را برای پیگیری همکاری های مشترک معرفی کردند.

 توضیحات عضو کمیسیون بهداشت مجلس
 در خصوص مساله زیرمیزی پزشکان

ایسنا/لرســتان عضو کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس شورای اسلامی در خصوص مساله زیرمیزی 
پزشکان توضیحاتی ارائه داد.

دکتــر یحیی ابراهیمی در خصوص پدیده زیرمیزی در بین پزشــکان، اظهار کرد: هنگامیکه تعرفه های 
پزشکی به صورت واقعی تعیین قیمت نشوند این مهم منجر به زیرمیزی می شود.

وی افزود: متاســفانه شاهدیم که مساله زیرمیزی دستوری اجرایی می شود و چنانچه کاری کارشناسی 
نشود عملا با شکست مواجه می شود.

عضو کمیســیون بهداشت و درمان در مجلس شورای اســلامی گفت: تعرفه های پزشکی باید براساس 
قیمت تمام شده در نظر گرفته و واقعی تعیین شوند تا مساله زیرمیزی برطرف شود.

ابراهیمی عنوان کرد: زیرمیزی خلاف قانون اســت و باید مجموعه وزارت بهداشــت، معاونت درمان و 
سازمان نظام پزشکی برخورد قانونی با افرادی که مبادرت به دریافت زیرمیزی می کنند داشته باشند.

وی تصریح کرد: تعیین زیرمیزی با زور و دستوری بی انصافی است و باید براساس قیمت تمام شده در 
نظر گرفته شود که متاسفانه این امر انجام نمی شود.

عضو کمیســیون بهداشت و درمان در مجلس شورای اســلامی اضافه کرد: در مواردی حتی پزشکانی 
داریــم که از عهده پرداخت اجاره بهای مطب خود عاجزنــد و افزایش قیمت تعرفه ها با تورم حاکم بر 
جامعه رخ نمی دهد.ابراهیمی با بیان اینکه نیاز است که میزان تورم حاکم بر جامعه را با میزان افزایش 
قیمت تعرفه های پزشکی مقایسه شود، عنوان کرد:  سوالی که مطرح است چرا باید افرادی را تربیت و 
آموزش دهیم و پس از صرف هزینه زیاد هنگامی که به یک پزشــک حاذق تبدیل شدند تصمیم بگیرند 
که از ایران به کشــورهای حاشــیه خلیج فارس و یا اروپایی مهاجرت کنند در حالیکه مناطق محروم 
کشور به وجود این پزشکان نیاز دارند.وی افزود: خروج پزشکان از کشور و مهاجرت آنان به کشورهای 
فوق زنگ خطری برای جامعه پزشکی کشور است. عضو کمیسیون بهداشت و درمان در مجلس شورای 
اسلامی خاطرنشان کرد: در مجموع مخالف دریافت زیرمیزی هستم و تا زمانیکه در این قانون بازنگری 
صورت نگیرد شــاهد این مشکل در کشور هستیم که ضرورت دارد دولت و نظام پزشکی نسبت به حل 

این موضوع اقدام کنند.

احتمال همزمانی کووید و آنفلوآنزا در سرما هست

کرونا فعلا خفیف اما بسیار مسری است
مدیر گروه بیماری های عفونی دانشــگاه علوم پزشکی تهران 
با اشــاره به وضعیت کووید ۱۹در کشــور و احتمال همزمانی 
شــیوع کرونا و آنفلوآنزا در پاییز و زمستان، گفت: باید بدانیم 
که به هر حال این ویروس ها وجود دارند و یکســری رعایت ها 
بایــد انجام و تبدیل به فرهنگ عامه شــود که البته تا حدی 

این اتفاق افتاده است.
دکتــر حمید عمــادی، دربــاره وضعیت کرونا در کشــور و 
همچنین احتمال طغیان همزمــان کرونا و آنفلوآنزا در فصل 
سرما، گفت: باید توجه کرد که برخلاف تصور عمومی بیماری 
کووید ۱۹ تمام نشده اســت، بلکه به صورت خفیفی درآمده 
که بســیار هم مسری اســت. به این معنا که در حال حاضر 
با یک بیماری بســیار خفیف، اما در عین حال بســیار بسیار 
مســری مانند ســرماخوردگی مواجهیم. بنابراین ویروس در 
ســیر خودش تکامل یافت و هرچه گذشــت بیماری ناشی از 

کرونا خفیف تر اما مسری تر شد.  
وی با بیان اینکه بنابراین در حال حاضر میزان سرایت پذیری 
کرونا خیلی بیشتر است، اما بیماری خفیف است و میزبانش را 
نمی کشد، گفت: در حال حاضر کووید ۱۹ به این صورت ادامه 
حیات می دهد. باید توجه کرد که ممکن است ویروس مجددا 
جهش هایــی پیدا کنــد که بیماری زایی آن و کشــندگی اش 
بیشتر شود و این احتمال وجود دارد. زیرا بیماری تمام نشده 
و ما همیشــه بــا این خطر مواجهیم که با عــود کووید روبرو 

شویم.
عمادی ادامه داد: از طرفی هر ســاله با شــروع فصل ســرما،   
تعداد زیــادی بیماری های تنفســی اعم از ســرماخوردگی، 
آنفلوآنزا و ... داشــتیم. طی دو سه سال گذشته مردم به دلیل 
ترس از کووید ۱۹ رعایت کرده و ماسک می زدند و در نتیجه 
عفونت های تنفســی از جمله آنفلوآنزا شــایع نشد، اما امسال 
که تقریبا مردم ماسک هایشــان را برداشتند و ملاحظاتی که 
طی یکی دو ســال گذشــته بود، کمتر شــده، طبیعتا انتظار 
می رود که عفونت های تنفســی دیگر از جمله آنفلوآنزا را هم 

داشته باشیم.
وی با بیان اینکه بنابراین در پاییز و زمســتان امســال با دو 
احتمال مواجهیم، گفت: هم احتمال دارد که آنفلوآنزا شــایع 
شــود و هم احتمال دارد که کووید مجددا جهش پیدا کند و 
در عین حال ممکن اســت این دو احتمال به صورت همزمان 
بوده و همزمانی این دو ویروس را داشــته باشیم. هرچند که 

واقعــا امیدواریم چنیــن اتفاقی رخ ندهد، امــا از نظر آمار و 
احتمال، احتمال آن وجود دارد.

عمادی با اشــاره به اقداماتی که باید در این شــرایط و برای 
پیشــگیری از ابتلا به کووید و آنفلوآنزا انجام شود، گفت: یک 
زمانی برای کووید هیچ واکســنی نداشتیم. البته واکسن هایی 
هم که اکنون در دنیا وجود دارد،  به خوبی امُیکرون را پوشش 
نمی دهد و امُیکرون مقدار زیادی خاصیت واکســن گریزی هم 
دارد. بــا این حال بهتر اســت که مردم واکســن های یادآور 
کووید را تزریق کنند. زیرا ممکن اســت سوش جدیدی پدید 

آید که واکسن روی آن اثرگذار باشد.
وی بــا بیان اینکه در عین حال واکســن آنفلوآنزا هم در بازار 
اســت و مــردم می تواننــد آن را تهیه کنند، گفــت: به ویژه 
افــراد در معرض خطر که بیماری آنفلوآنــزا در آنها می تواند 
شــدید و کشنده باشد، باید واکســن آنفلوآنزا را تزریق کنند. 
افرادی مانند مبتلایان به بیماری های زمینه ای، ســالمندان، 
افراد مبتلا به نقص ایمنی، بیماری قلبی، کلیوی و... واکســن 

آنفلوآنزا را تزریق کنند.
عمادی با بیان اینکه تزریق واکسن آنفلوآنزا و کرونا بهتر است 

به صورت همزمان انجام نشــود، گفت: البته می توان هر دو را 
در یک روز هم تزریق کرد، اما باید در دو دست مختلف باشد. 
البته بهتر است که به صورت همزمان در یک روز تزریق نشود 

و دو هفته فاصله زمانی بین تزریق آن ها وجود داشــته باشد.
وی درباره توصیه هایش به مدارس و دانشــگاه ها، گفت: باید 
توجــه کرد که بعد از شــیوع کرونا در جهــان فرهنگ مردم 
مقــداری ارتقــاء یافت و فکر می کنم کووید ۱۹ چه باشــد و 
چه نباشد، رعایت های بهداشــتی مربوط به بهداشت تنفسی 
از ســوی مردم رعایت خواهد شد. در مدارس و دانشگاه ها هم 
کماکان باید این رعایت ها انجام شود. اگر ماسک بزنند، بسیار 
خوب اســت. در بسیاری از کشــورهای دنیا مردم در جاهای 
شــلوغی مانند مترو این فرهنگ را پیدا کردند که بهتر است 
ماســک بزنند. خیلی از این مــوارد می تواند جزئی از فرهنگ 
عامه باشد؛ مثلا روبوسی نکنند، خلط را روی زمین نیندازند، 
در جاهای شلوغ ماسک بزنند و ... در عین حال هم شاید لازم 
نباشــد که با آن شدت و حدت قبل بحث فاصله گذاری و... را 
رعایت کنیــم، اما باید بدانیم که این ویروس ها وجود دارند و 

یکسری رعایت ها باید انجام شود.

خبر

روزانه چقدر نان و غلات بخوریم؟
گروه مواد غذایی نان و غلات، بیشــتر نقش تامین انرژی بدن را به عهده دارند، اما باید پرســید که برای داشتن تغذیه سالم، روزانه چه میزان از مواد غذایی 

این گروه را باید استفاده کرد؟.
به گزارش ایســنا، مواد غذایی مانند انواع نان، برنج، ماکارونی، رشــته، گندم، جو و ذرت در گروه مواد غذایی نان و غلات قرار می گیرند. گروه نان و غلات 
منبع کربوهیدرات های پیچیده و فیبر هستند. موادغذایی این گروه بیشتر نقش تامین انرژی بدن را به عهده دارند. علاوه بر آن موادغذایی این گروه حاوی 

ویتامین های گروه B،  آهن و پروتئین نیز هستند.
باید توجه کرد که میزان توصیه  شده مصرف روزانه از گروه نان و غلات ۶ تا ۱۱ واحد است.

هر واحد از موادغذایی این گروه برابر است با:
۳۰ گرم نان یا یک کف دست بدون انگشت یا یک برش ۱۰ در ۱۰ سانتی متری از نان بربری، سنگک وتافتون و برای نان لواش ۴ کف دست، یا ۳۰ گرم یا 
سه چهارم لیوان غلات صبحانه، یا نصف لیوان برنج یا ماکارونی پخته، یا یک چهارم لیوان غلات خام )گندم، جو(، یا سه عدد بیسکوویت ساده به خصوص 

نوع سبوس دار.
موادغذایی این گروه بخشــی از پروتئین دریافتی روزانه را تشــکیل می دهند. البته نوع پروتئین موجود در برنج و گندم مانند پروتئین موجود در حبوبات، 
پروتئین گیاهی است و به همین دلیل توصیه می شود این دو نوع پروتئین به صورت مخلوط مصرف شوند مثلا خوردن عدسی با نان و یا عدس پلو و لوبیا 

پلو.
چگونه باید از گروه نان و غلات استفاده کرد؟

تا حد امکان برنج باید به صورت کته مصرف شــود. زیرا آبکش کردن برنج موجب می شــود که ویتامین های گروه B که در برنج موجود اســت، در آب حل 
شده و دور ریخته شود.

همچنین از نان هایی استفاده شود که در تهیه آن ها جوش شیرین به کار نرفته است. نانی که با جوش شیرین تهیه می شود، حاوی ماده ای به نام اسیدفیتیک 
اســت که مانع از جذب آهن و ســایر املاح دو ظرفیتی مثل روی و کلسیم می شــود. در نتیجه، کمبود آهن و کم خونی ناشی از آن، کمبود روی و کمبود 
کلسیم ایجاد می شود. اگر برای پخت نان از خمیر مایه یا خمیر ترش استفاده شود و خمیر نان اصطلاحا کاملا ور بیاید اسیدفیتیک آن مهار شده و مشکل 

کمبود ریزمغذی ها بروز نمی کند.
ماکارونی هم مانند نان و برنج منبع تامین انرژی اســت. می توان ماکارونی را با پنیر تهیه کرد. برای این کار پس از اینکه ماکارونی پخته شــد و در دیس یا 
بشــقاب کشــیده شد، باید مقداری پنیر روی آن رنده کرد. این غذا از ارزش پروتئین خوبی نیز برخوردار است و به نوعی ترکیب پروتئین گیاهی و پروتئین 

حیوانی است.

دوشنبه 15  فروردین 1401   سال نوزدهم  شماره 177 /شماره پیاپی:4425

آگهــی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند 
رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان 
های فاقد ســند رســمی مصوب 1390/9/20 امــاک متقاضیانی که در هیأت 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نوشــهر  مورد رســیدگی 
و تصرفــات مالکانه و بامعارض آنان محرز و رأی لازم صادرگردیده جهت اطاع 
عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:  اماک متقاضیان واقع درقریه میانک پاک 
27 اصلی بخش 5 قشــاقی 420 فرعی آقا/ خانم صدف صارمی نائینی فرزند 
حسن و حمید شیرزادی فرزند حسن حصه هر کدام مشاعا و بالسویه به میزان 
ســه دانگ مشــاع از ششــدانگ   یک قطعه زمین با بنای احداثی   به مســاحت  

178 مترمربع خریداری بدون واسطه/با واسطه از  علیرضا الپ
 لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد ســند رســمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی /کثیرالانتشــار در شــهرها منتشر و در 
روســتاها ،  رأی هیــأت الصاق تا در صورتی که اشــخاص ذینفع بــه آرای اعام 
شده اعتراض داشته باشند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و 
رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست 
بــه اداره ثبــت محل تحویل دهد کــه در این صورت اقدامــات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سندمالکیت مانع 
از مراجعــه متضرر به دادگاه نیســت . بدیهی اســت برابر مــاده 13 آیین نامه 
مذکور در مورد قســمتی از اماکی که قبا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشده،واحد 
ثبتی بــا رأی هیأت پس از تنظیــم اظهارنامه حاوی تحدیــد حدود،مراتب را در 
اولیــن آگهی نوبتی و تحدید حــدود به صورت هم زمان به اطاع می رســاند و 
نسبت به اماک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حـــدود،واحد ثبتـــی آگهی 
تحـدید حـدود را به صورت اختصـاصی منتشـر می نماید .   تاریخ انتشار نوبت 

اول 1401/07/09 نوبت دوم 1401/07/23  
شناسه آگهی: 1384589

 صفر رضوانی رئیس اداره ثبت اسناد و اماک نوشهر

آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند 
رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 اماک متقاضیانی که در هیأت 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نوشهر  مورد رسیدگی و 
تصرفــات مالکانه و بامعارض آنان محرز و رأی لازم صادرگردیده جهت اطاع 
عموم به شــرح ذیل آگهی می گردد:  اماک متقاضیان واقع درقریه سیاهرود 
پاک 2  اصلی بخش 5 قشــاقی 1125 فرعی آقا/ خانم جواد تجاســم فرزند 
قربانعلی نســبت به ششــدانگ   یک قطعه زمین با بنای احداثی به مســاحت  

502.09 متر مربع خریداری بدون واسطه/با واسطه از  علی محمد تجاسم
 لــذا بــه موجب مــاده 3 قانــون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتــی اراضی و 
ســاختمان های فاقد سند رســمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی /کثیرالانتشــار در شهرها 
منتشــر و در روســتاها ،  رأی هیأت الصاق تا در صورتی که اشخاص ذینفع به 
آرای اعام شــده اعتراض داشــته باشند از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامــات ثبــت موکول بــه ارائه حکم قطعــی دادگاه اســت و در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت 
مــی نماید و صدور ســندمالکیت مانــع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . 
بدیهی اســت برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قســمتی از اماکی که 
قبــا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشــده،واحد ثبتی بــا رأی هیأت پس از تنظیم 
اظهارنامــه حاوی تحدید حدود،مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود 
بــه صورت هم زمان به اطاع می رســاند و نســبت به امــاک در جریان ثبت 
و فاقد سابقه تحدید حـــدود،واحد ثبتـی آگهی تحـــدید حـدود را به صورت 

اختصـاصی منتشـر می نماید .  
شناسه آگهی: 1383581

 تاریخ انتشار نوبت اول 1401/07/09 نوبت دوم 1401/07/23  
 صفر رضوانی رئیس اداره ثبت اسناد و اماک نوشهر

آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند 
رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رســمی مصوب 1390/9/20 اماک متقاضیانی که در هیأت 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نوشهر  مورد رسیدگی و 
تصرفــات مالکانه و بامعارض آنان محرز و رأی لازم صادرگردیده جهت اطاع 
عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:  اماک متقاضیان واقع درقریه بین  پاک 
11 اصلــی بخــش 3  ییاقی 13 فرعی آقــا/ خانم نورعلی پــور چرنی فرزند 
حســین نســبت به ششــدانگ   یک قطعه زمین با بنای احداثی به مســاحت  

670.56  مترمربع خریداری بدون واسطه/با واسطه از  ساره فقان چرن
 لــذا بــه موجب مــاده 3 قانــون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتــی اراضی و 
ســاختمان های فاقد سند رســمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی /کثیرالانتشــار در شهرها 
منتشــر و در روســتاها ،  رأی هیأت الصاق تا در صورتی که اشخاص ذینفع به 
آرای اعام شــده اعتراض داشــته باشند از تاریخ انتشــار اولین آگهی و در 
روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامــات ثبــت موکول بــه ارائه حکم قطعــی دادگاه اســت و در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت 
مــی نماید و صدور ســندمالکیت مانــع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . 
بدیهی اســت برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قســمتی از اماکی که 
قبــا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشــده،واحد ثبتی بــا رأی هیأت پس از تنظیم 
اظهارنامــه حاوی تحدید حدود،مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود 
بــه صورت هم زمان به اطاع می رســاند و نســبت به امــاک در جریان ثبت 
و فاقد سابقه تحدید حـــدود،واحد ثبتـی آگهی تحـــدید حـدود را به صورت 

اختصـاصی منتشـر می نماید .   
تاریخ انتشار نوبت اول 1401/07/09 نوبت دوم 1401/07/23  

شناسه آگهی: 1377917
 صفر رضوانی رئیس اداره ثبت اسناد و اماک نوشهر

آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند 
رسمی حوزه ثبتی نوشهر

نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان 
های فاقد ســند رســمی مصوب 1390/9/20 اماک متقاضیانی که در هیأت 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نوشهر  مورد رسیدگی و 
تصرفــات مالکانه و بامعارض آنان محــرز و رأی لازم صادرگردیده جهت اطاع 
عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:  اماک متقاضیان واقع درقریه  حیرت پاک 
3 اصلی بخــش 1 ییاقی 195فرعی آقا/ خانم  پرویز دیلمقانی ارومیه فرزند 
حسن نسبت به ششدانگ   یک قطعه زمین با بنای احداثی   به مساحت  1000 

مترمربع خریداری بدون واسطه/با واسطه از  منیژه سهرابی محمدابادی 
 لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد ســند رســمی و مــاده 13 آیین نامه مربوطه ایــن آگهی در دو نوبت 
به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی /کثیرالانتشــار در شــهرها منتشــر 
و در روســتاها ،  رأی هیــأت الصــاق تا در صورتی که اشــخاص ذینفع به آرای 
اعام شــده اعتراض داشته باشند از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریــخ الصــاق در محل تا 2 مــاه اعتراض خود را بــه اداره ثبت محل وقوع 
ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبــت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتــی که اعتراض در 
مهلــت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومــی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید 
و صدور ســندمالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . بدیهی است 
برابر ماده 13 آیین نامه مذکور در مورد قســمتی از اماکی که قبا اظهارنامه 
ثبتــی پذیرفته نشــده،واحد ثبتی با رأی هیأت پــس از تنظیم اظهارنامه حاوی 
تحدیــد حدود،مراتب را در اولین آگهی نوبتــی و تحدید حدود به صورت هم 
زمــان به اطاع می رســاند و نســبت به امــاک در جریان ثبت و فاقد ســابقه 
تحدید حـــدود،واحد ثبتـــی آگهی تحـــدید حـــدود را به صورت اختصـــاصی 

منتشـر می نماید .   
تاریخ انتشار نوبت اول 1401/07/09 نوبت دوم 1401/07/23

شناسه آگهی: 1386445
 صفر رضوانی رئیس اداره ثبت اسناد و اماک نوشهر

آگهــی  اختصاصــی موضوع مــاده 3 و ماده 13 آئیــن نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند 

رسمی
 آگهــی  موضوع ماده 3 و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی 
مــورخ   140160310006006318 شــماره  رای   برابــر   :
1401/05/27 هیــأت  اول موضــوع قانــون تعییــن تکلیــف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحــد  ثبتی شهرســتان نور تصرفــات مالکانــه و بلامعارض 
متقاضی به نام آقای ناصر غلامی  نســبت به ســه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک قطعه باغ  به مساحت 1677.40مترمربع به پلاک 
2669 فرعی از 1 اصلی واقع در  امیرآباد مازندران  بخش 10 
ثبت نور  محرز گردیده است.   لذا به منظور اطلاع عموم مراتب  
در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه های سراســری 
و محلی آگهی می گردد تا در صورتی که اشــخاص ذینفع به آرای 
اعلام شده اعتراض داشته باشند ، باید از تاریخ انتشار آگهی تا 
دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و 
رســید اخذ نمایند .  معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم 
اعتــراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
نماید  و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل 
دهد. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.  
دوم  نوبــت   1401/07/09 اول  نوبــت  انتشــار  تاریــخ 

  1401/07/23
شناسه آگهی: 1386360

 علی سعادتی  سرپرست ثبت اسناد و املاک شهرستان نور

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج- ناحیه دو

هیــات موضــوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمان های فاقد سندرسمی

برابر رای شماره 14016033105700117 هیات اول/دوم  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی مستقر در 
واحــد ثبتی حوزه ثبت ملــک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانــه بلامعارض متقاضی 
آقای عدالت اقتصادی فرزند اســمعلی به شــماره شناسنامه 4 صادره از سراب در 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 180.00 متر مربع پلاک 1374 فرعی از 
362 اصلی واقع در کرج محمدشــهر ولدآباد خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه 
فاضلی دانشــگر محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نســبت به صدور ســند 
مالکیت متقاضی اعتراض   ی داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی 
بــه مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مــدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 502/ ف
تاریخ انتشار نوبت اول : 07/23 /1401
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1401/07/10

مهران رشیدی  - سرپرست ثبت اسناد و املاک

آگهی تغییرات شــرکت سهامی خاص خدمات قالیبافان ماشینی کاشان به شناسه ملی 
10260171582 و شماره ثبت 1176 

به اســتناد صورتجلســه هیئت مدیــره مــورخ 1401/6/29و تفویــض اختیار 
حاصلــه از مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1400/6/14 تصمیمات ذیل اتخاذ شــد: 
ســرمایه شــرکت از محل مطالبات حال شــده اشخاص و صدور ســهام جدید از مبلغ 
165961540000 ریــال به مبلــغ 212958110000 ریال افزایش یافت و ماده 
4 اساسنامه بدین شرح اصلاح شــد: سرمایه شرکت مبلغ 212958110000 ریال 
نقدی اســت منقســم بــه 21295811 ســهم 10000 ریالــی با نام عــادی که تماما 

پرداخت شده است. 
اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات 
غیرتجاری کاشان )1392767(

شنبه 23  مهر 1401   سال نوزدهم  شماره : 4556
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 لزوم برگزاری نمایشگاه های تخصصی
 و پرمخاطب در مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب

جشنواره »ایران عزیز« در دومین روز میزبان آذری ها خواهد بود

تعداد بوســتان های پایتخت در مدت ۴۳ 
ســالی که از پیروزی انقلاب اسلامی می 
گذرد، نسبت به پیش از آن ۳۱ برابر شده 

است.
به گزارش راه مردم، پیش از ســال ۱۳۵۸ 
تنها ۷۵ بوســتان در شــهر تهران وجود 
داشــت اما هم اکنون این تعداد به ۲ هزار 
و ۳۴۶ بوســتان رسیده اســت. به بیانی 
دیگر با تمام مشــکلات پیشین و موجود 
و همچنین هشــت سال جنگ در کشور، 
سالیانه حدود ۵۴ بوستان در شهر تهران 

ساخته شده است.
یکی از اولویت های دوره ششــم مدیریت 
شــهری تهران، افزایش سرانه فضای سبز 
و نگهداشــت صحیح آن هاست. علیرضا 
زاکانی شهردار تهران در این باره می گوید: 
امروز تهران ۵۹ هزار هکتار فضای ســبز 
دارد که قرار اســت هزار و ۵۰۰ هکتار در 

سال ۱۴۰۱ به این سرانه اضافه شود.
بــه قول شــهردار تهران، مرحلــه بعد از 
نگهداشت صحیح از ۵۹ هزار هکتار فضای 
سبز، تعریف نیازهای شهروندان در داخل 
بوستان های محله ای و فرامنطقه ایست تا 
هم پارک حفظ شود و هم مردم با مراجعه 
به این فضا بتوانند خدمات مورد نیاز خود 
را دریافــت کنند و در نتیجه حضور مردم 

باعث سرزندگی و احیاء بوستان ها شود.
زاکانی همچنین از تلاش مدیریت شهری 
بــرای قراردادن پارک هــا به عنوان محل 
رجوع مردم برای رفــع نیازهای عمومی 
جامعه سخن می گوید؛ به این معنا که اگر 
بوستان ها دارای محیط ورزشی، اقتصادی 
و خدماتی باشــند، آســایش و ایمنی در 
محلات و بوســتان ها ایجاد خواهد شد و 
درنهایت مردم به چنین فضاهای عمومی 

مراجعه خواهند کرد.
بیشترین تعداد بوستان های شهر تهران به 
ترتیب مربوط به مناطــق ۴، ۲، ۵ و یک 

می شود که هر کدام بیشتر از ۲۰۰ بوستان 
در دل خود جای داده اند. مناطق ۲۰، ۱۵، 

۱۸ و ۳ نیز بیشتر از ۱۰۰ بوستان دارند.
ســرانه فضــای ســبز مناطــق ۱۱ و ۹ 
پایین ترین سرانه فضای سبز میان مناطق 
۲۲ گانه شــهر تهران ثبت شده است چرا 
که هرکدام به ترتیب ۲۹ و ۲۶ بوســتان 

دارند.
سال گذشته، علیرضا زاکانی شهردار تهران 
در نخســتین هم اندیشــی کارگروه های 
تخصصی کمیســیون ســلامت، محیط 
زیست و خدمات شهری شورای اسلامی 
شهر تهران از فاصله معنادار سرانه فضای 
سبز در مناطق شــهر تهران سخن گفته 
بود که باید اعتدال میان مناطق شــمالی 
و جنوبی شهر تهران برقرار شود.در همین 
راستا هم بوستان ۱۶ هکتاری ایرانیان در 
منطقه ۱۹ در جــوار کوره های آجرپزی 
افتتاح شد تا نشان از عمل به وعده شهردار 
تهران درباره کاهش فاصله شمال و جنوب 
از نظر سرانه فضای سبز داشته باشد. البته 
قرار است این بوستان به ۴۳ هکتار افزایش 
پیدا کند و در فــاز دوم بخش دیگری از 

بوستان افتتاح شود.
در همین رابطه؛ علی محمد مختاری در 
گفت وگو با شهر، در پاسخ به این پرسش 
که تا پایان امسال چه تعداد بوستان کلنگ 
زنی یا افتتاح می شود، بیان کرد: با توجه 
به برنامه ریزی های انجام شده، پیش بینی 
می شود که تا پایان امسال در مناطق شهر 
تهران، حدود ۲۱ بوستان به بهره برداری 

برسد.
مدیرعامل ســازمان بوســتان ها و فضای 
سبز شهرداری تهران ادامه داد: همچنین 
حداقل چهار قطعه از اراضی مشجر مناطق 
۱۰ و ۱۷ نیز جهت تملک در اولویت قرار 
داشته که به بوستان عمومی تبدیل خواهد 

شد.

چند بوستان عمومی تا پایان سال در پایتخت احداث می شود؟

 زاکانی: شورای هماهنگی فرهنگی
 نیازمند تشکیل یک دبیرخانه است

خبر

خبر

گفت وگوی عقلانی راه برون رفت از مشکلات
باید مسیری را برویم که از این دو قطبی سازی  
و خشونت طرفینی به یک مسیر عقلانی سیر 
کنیم که بتوان درست به موضوعات پرداخت. 
چرا که این خســارت ها و رودررو قرار دادن 

مردم هیچ سودی برای کشور ندارد.
عمده تحلیل نخبگان ما در طول این۳هفته 
اخیر توصیــف غلطی از ماجــرا بود. جنس 
مواجهه جامعــه نخبگانی ما بــا پدیده های 
فرهنگــی باید با یک روش تحلیل درســت 
و چارچوب مند باشــد. جنگ سایبری ای که 
دشــمن در این روزها در کشور ما انجام داد، 
نخستین بار است که در دنیا تجربه می شود. 
این جنــگ به واقع نخســتین تجربه جنگ 
جهانی ســایبری بود. هم از نظر حجم تولیدات رسانه ای، هم از نظر سطح و گستره مخاطبان و هم به 
لحاظ تنوع در بســترهای انتقال محتوا، این جنگ، بی ســابقه بود و همه داشــته های دشمن در حوزه 

سایبری پای کار آمده است.
یکی از این سلبریتی های خارجی که به موضوعات مرتبط با ایران پرداخته هر استوری اش نیم میلیون 
دلار قیمت دارد و تاکنون ۳ یا ۴ مورد برای موضوعات ایران استوری زده است. حجم ربات های دشمن، 
حملات متعدد سایبری به زیرساخت های کشور همه و همه نشان از یک حمله عجیب و گسترده علیه 

کشورمان دارد.
برخی از مردم به ویژه جوانان و نوجوانان، قربانی این جنگ ســایبری هســتند و دشمن دروغ هایش را 
مکرر و از بســترهای متعدد تکرار می کند و این تکرار تأثیر دارد. هر شب در فضای مجازی، جمهوری 

اسلامی سقوط می کند و تصور برخی از جوانان براساس همین بستر مجازی شکل می گیرد.
آنها تلاش کردند در محیطی علمی و نخبگانی مانند دانشــگاه شــریف درگیری ایجاد کنند و در این 

درگیری ها دانشجویانی کشته شوند، اما با تدبیر مسئولان، این پروژه شکست خورد.
باید مســیری را برویم که از این دو قطبی سازی  و خشــونت طرفینی به یک مسیر عقلانی سیر کنیم 
که بتوان درســت به موضوعات پرداخت. چرا که این خسارت ها و رودررو قرار دادن مردم هیچ سودی 

برای کشور ندارد.
سال ۸۸هم کشور در حال گذر از یک بحران بود و رئیس جمهور آمریکا نامه ای برای رهبر معظم انقلاب 
نوشت و بسیاری از موضوعات و خواسته های ایران را پذیرفت، اما حوادث تلخ بعد از انتخابات، دشمن را 
امیدوار کرد و بازی دشمن عوض شد. این حوادث از باب عبرت گرفتن خوب هستند، اما موضع گیری 
برخی ها عجولانه بود و متأســفانه بر مبنای تصویر اغراق آمیزی که دشمن ارائه کرده بود، موضع گیری 

کردند. نوجوان ما قربانی این حادثه است و نباید نگاه دشمنی با او داشته باشیم.
رهبر معظم انقلاب از روی اعتقاد قلبی این نکته را هم در ســفر خراســان جنوبی فرمودند و هم اخیرا 
باز تأکید کردند که یک خانم بدحجاب یا بی حجاب می تواند عمیقا باور به اسلام و انقلاب داشته باشد. 
این نگاه رهبری چقدر با دیدگاه برخی ها متفاوت اســت. برخی ها جامعه را از روی همین خط کشی ها 
دســته بندی می کنند و این چالش ها را به بار می آورند؛ درحالی که نگاه رهبری جذب حداکثری است. 
دشمنان اسلام را قبول ندارند و کسی که پرچم اسلام و پرچم امام حسین)ع( را آتش می زند تکلیفش 

روشن است. برخی ها هم با سکوتشان به برنامه دشمن دامن می زنند.
پرچم کومله و تجزیه طلبی در همه تجمعات خارج از کشــور دیده می شــود و عوامل آنها در برخی از 
اســتان های غربی رجز می خوانند و پرچم می گردانند. ما کشوری هستیم که با تنوع قومیتی، فرهنگی 
و مذهبی مواجهیم و اگر بنا باشد هر کدام از این گروه های تجزیه طلب قصد برهم زدن انسجام ملی را 
داشته باشند دیگر چیزی از ایران باقی نمی ماند. تاکنون ۲۰نفر در این حوادث مظلومانه شهید شده اند.
چه کسی پاسخگوست؟ تصاویر وحشی گری اغتشاشگران را ببینید. آیا می توان نام معترض بر این افراد 

گذاشت؟ باید با مردم گفت وگو کنیم و هرجایی هم اشکالی داریم باید جبران کنیم.

محمدامین توکلی زاده
 معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهردارتهران

متولیان:

وحدت رویه در بحث مدیران ارتباطات ایجاد شود
دبیرکل مجمع شهرداران کلانشــهرهای ایران گفت: به دنبال این هستیم تا با ایجاد یک وحدت رویه 
در بحث های رســانه ای شهرداری ها، به گونه ای عمل شــود که اقدامات شهرداری ها شفاف در اختیار 

مردم قرار بگیرد.
بــه گزارش راه مردم و بــه نقل از روابط عمومی و امور بین الملل مجمع شــهرداران کلانشــهرهای 
ایران ؛احســان متولیان در حاشیه نشست سی امین کمیته ارتباطات و امور بین الملل مجمع شهرداران 
کلانشــهرهای ایران که به میزبانی شــهرداری شهر جهانی یزد برگزار شد، در گفت وگو با خبرنگاران و 
رسانه های استان یزد با اشاره به اهداف تشکیل مجمع و نشست کمیته های روابط عمومی ها، ارتباطات 
و امور بین الملل شهرداری های کلانشهرهای ایران اظهار کرد: در این نشست در خصوص ایجاد وحدت 

رویه در بحث های رسانه ای شهرداران کلانشهرهای ایران بحث و تبادل نظر شد.
وی افزود: شــهرداری ها می توانند از ظرفیت های رسانه ها به عنوان ابزاری برای معرفی خدمات خود به 
مردم اســتفاده کنند و از طریق تریبون رســانه ها اقدامات انجام شده و خدماتی که برای مردم فراهم 

شده است را به نحو احسن به اطلاع مردم و شهروندان برسانند.
دبیرکل مجمع شــهرداران کلانشهرهای ایران با تأکید بر اهمیت وحدت رویه در اطلاع رسانی اقدامات 
و ایجاد زیرســاخت های لازم در این خصوص خاطرنشــان کرد: لازم اســت به نحوی عمل شــود که 
مجموعه های شهری بتوانند شهرداری ها را در یک اتاق شیشه ای برای مردم قرار دهند و از این طریق 

شفافیت در مسائل ایجاد می شود.
متولیان گفت: کســب این هدف سبب می شــود مردم از اقدامات و فعالیت های مدیریت شهری مطلع 
شــوند و در جریان مجموعه اقدامات صورت گرفته توسط خادمان خود در حوزه مدیریت شهری قرار 

بگیرند.

محمدخانی:

 تعامل و ارتباط شهرهای عضو مجمع
 شهرداران کلانشهرهای کشور افزایش می یابد

رئیس کمیته ارتباطات و امور بین الملل مجمع شــهرداران کلان شهرهای کشور گفت: تعامل و ارتباط 
شهرهای عضو مجمع کلان شهرهای کشور افزایش می یابد.

بــه گزارش راه مردم و به نقل از روابط عمومی مجمع شــهرداران کلانشــهرهای ایــران ؛عبدالمطهر 
محمدخانی در نشســت علنی شورای اسلامی شهر یزد که با حضور مدیران ارتباطات و امور بین الملل 
شــهرداری های کلان شهرهای ایران برگزار شــد، اظهار کرد: کمیته ارتباطات و امور بین الملل در دوره 

جدید ذیل مجمع شهرداران کلان شهرهای کشور تشکیل شد.
وی تصریح کرد: با آغاز فعالیت این کمیته، شــش کارگروه رســانه با مدیریت روابط عمومی شهرداری 
ارومیه، کارگروه راهبردی و توســعه با مدیریت روابط عمومی شــهرداری قم، کارگروه شبکه اجتماعی 
و تولید محتوا با مدیریت روابط عمومی شــهرداری اراک، کارگروه تبلیغات و برند شــهری با مدیریت 
روابط عمومی شهرداری شیراز، کارگروه ارتباطات مردمی به مدیریت روابط عمومی شهرداری اصفهان 

و کارگروه بین الملل و دیپلماسی شهری هم با مدیریت روابط عمومی شهرداری یزد تشکیل شد.
مدیر ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری تهران تصریح کرد: بخش ارتباطات، بین الملل و رسانه تمام 

۲۰ شهر عضو مجمع کلان شهرها در این کارگروه ها عضویت دارند و همکاری انجام می شود.
محمدخانی خاطرنشان کرد: با توجه به حوادث اخیر و اتفاقات تلخی که در برخی از شهرها رخ می دهد 
و فضایی که رسانه های خارج از کشور ایجاد کرده اند، نقش رسانه های کشور را بیش از پیش به ما نشان 
می دهد.رئیس کمیته ارتباطات و امور بین الملل مجمع شهرداران کلان شهرهای کشور افزود: اشکالات 
و نواقصی که در جامعه وجود دارد و ممکن اســت منجر به دلخوری شهروندان شود، توسط رسانه های 

بیگانه به یک خشم عمومی تلقی می شود تا بتوانند نواقص را خیلی بیشتر از واقعیت نشان دهند.
وی با اشاره به اینکه در حوادث اخیر تنها در شهر تهران ۵۰ دستگاه اتوبوس را از دست دادیم، گفت: 
برای تهیه هر یک از این اتوبوس ها تلاش و هزینه بسیاری صورت می گیرد تا بتواند بخشی از مشکلات 
حمل ونقل و ترافیک را رفع کند.مدیر ارتباطات و امور بین الملل شهرداری تهران افزود: این موضوعات 
به خوبی نقش روابط عمومی و رســانه در آگاه ســازی و اطلاع رسانی درســت و دقیق و سریع به مردم 
را نشــان می دهد.محمدخانی از تلاش این کمیته برای افزایش ارتباط و تعامل ۲۰ شــهر عضو مجمع 
شــهرداران کلان شهرهای ایران خبر داد و گفت: تبلیغات و پیگیری مطالبات شوراها و مدیران شهری 
در این ۲۰ کلان شهر از جمله برنامه هایی است که در دستور کار قرار گرفته است و تلاش می کنیم که 

به این وسیله اهداف مجموعه مدیران شهری در این شهرها بیشتر محقق شود.

خبر خبر

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری 
تهران بر لزوم برگزاری نمایشگاه های تخصصی 
و پرمخاطب در مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب 

تاکید کرد.
به گزارش راه مردم و به نقل از روابط عمومی و 
امور بین الملل معاونت خدمات شهری شهرداری 
تهــران، مهدی پیرهــادی، رئیس کمیســیون 
سلامت، محیط زیست و خدمات شهری شورای 
اسلامی شــهر تهران و حســین نظری، معاون 
خدمات شــهری و محیط زیســت شــهرداری 
تهــران عصر دیروز ۱۸مهرمــاه به همراه عباس 
تقدســی نژاد، مدیرعامل شرکت نمایشگاه های 
بین المللی شــهر آفتاب و هیات همراه از نقاط 
مختلف این مجموعه و نیز ۲۷امین نمایشــگاه 
بین المللی کاشــی، سرامیک و چینی بهداشتی 

که در حال برگزاری است، بازدید کردند.
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون ســلامت، 
محیــط زیســت و خدمات شــهری شــورای 
اســلامی شــهر تهــران در حاشــیه بازدید از 

نمایشــگاه شــهر آفتــاب در مــورد ظرفیــت 
هــای نمایشــگاه بیــن المللی شــهر آفتاب، 
 اظهار داشــت: زیرســاخت های شــهرآفتاب، 
احداث خط مترو،محوطه ســازی، ســالن های 
تعبیــه شــده و همچنیــن طرح های توســعه 
ای پیــش بینی شــده؛ ظرفیت بســیار خوبی 
 را بــرای برگــزاری نمایشــگاه هــای بــزرگ

 فراهم کرده است.

سازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران جشنواره 
وحدت اقوام ایرانی بــا عنوان »ایران عزیز« را از 
۲۰ تا ۲۹ مهرماه در دریاچه شهدای خلیج فارس 
برگزار می کند که دومین روز این جشــنواره به 
قومیت آذری اختصاص داردبه گزارش راه مردم 
و بــه نقل از پایــگاه خبری تحلیلــی فرهنگ و 
هنر، ســازمان فرهنگی هنری شهرداری تهران 
جشــنواره »ایران عزیز«؛ جشنواره وحدت اقوام 

ایرانــی را با هدف معرفی فرهنگ، تمدن و آداب 
و رسوم اقوام گوناگون ایرانی برگزار می کند. این 
جشــنواره از ۲۰ تا ۲۹ مهر ماه هر روز از ساعت 
۱۵ تا ۲۲ در دریاچه شهدای خلیج فارس میزبان 
شهروندان است.دومین روز اجرای این جشنواره 
در روز پنجشــنبه ۲۱ مهرمــاه به قومیت آذری 
اختصاص دارد و نماینــدگان این قوم به معرفی 
فرهنگ، آداب و رســوم، غذاها، آیین ها، صنایع 
دســتی و موســیقی خود می پردازنــد. در این 
روز جشــنواره »ایران عزیز« در بخش موسیقی 
اقوام میزبان گــروه موســیقی فولکوریک خانه 
عاشــیق های ایران و همچنین وحید اسداللهی 
اســت. اجــرای برنامه ویــژه کودکان توســط 
عمومهربان )مجتبــی ظریفیان( و عمومهرداد و 
اجرای موســیقی پاپ توسط شــهروز حبیبی از 
دیگــر بخش های دومین روز جشــنواره وحدت 
اقوام ایرانی است. معرفی کتاب، برگزاری مسابقه 
برای کودکان و بزرگسالان و اجرای گروه نمایش 

آذری دیگر برنامه های استیج جشنواره است. 

پنجمین جلســه شــورای هماهنگی فرهنگی، 
اجتماعی، هنری و ورزشــی شهرداری تهران به 
ریاست علیرضا زاکانی شهردار تهران برگزار شد.
به گزارش راه مردم، پنجمین جلســه شــورای 
هماهنگی فرهنگی، اجتماعی، هنری و ورزشــی 
شــهرداری تهــران صبح - پنجشــنبه ۲۱ مهر 
۱۴۰۱- به ریاست شــهردار تهران با دو دستور 
جلسه جشن ولادت پیامبر اکرم )ص( و موضوع 

جام جهانی فوتبال برگزار شد. 
طراحــی های ویــژه برای مناســبات فرهنگی، 
افزایــش مکان رویدادها در نقاط مختلف شــهر 
برای مناســبات فرهنگی و مذهبــی، چگونگی 
برگزاری جشــن های میلاد پیامبر اکرم)ص( و 
امام جعفــر صادق )ع(، اکران محیطی توســط 
ســازمان زیباسازی برای ایام جام جهانی، برنامه 
ریــزی و طراحی نقاطی بــرای علاقه مندان به 
فوتبــال برای تماشــای مســابقات و ایجاد یک 
مجموعه رویداد در این نقاط، تشــکیل کارگروه 
جام جهانی در شــهرداری، تولید محتواها برای 
موضوع جام جهانی و بررسی طرح هفته فرهنگی 
جــام جهانی فوتبــال در اراضی عبــاس آباد از 

مهمترین محورهای این جلسه بود.

به گزارش خبرنگار شهر، علیرضا زاکانی شهردار 
تهران در این جلســه ضمن تبریک ایام ولادت 
حضرت رســول اکرم )ص( و امــام جعفر صادق 
)ع( اظهار کرد: این شــورا نیازمنــد ایجاد یک 
دبیرخانه فعال اســت تا تصمیم گیری ها سریع 
انجام و به یک اقدامی منتج شــود و در کنار آن 
از نظر شــکلی و محتوایی پشتیبانی اداره کار را 

انجام دهد.
وی بــا بیان اینکــه در ایــن دوره در مدیریت 
شهری، می خواهیم کارهای شهر را با مشارکت 
بــا دیگران پیــش ببریم، افزود: این مشــارکت 
محدودیت ندارد و تا انتها با دســتگاه ها و مردم 
ادامه دارد؛ این مشــارکت را با مسئولیت پذیری 
و قبول مســئولیت ها ناظر به فهم وضع موجود 
در تمام سطوح دنبال می کنیم اما معطل کسی 
نمی مانیم ، چرا که مدیریت شــهری از بدو تولد 
تا مرگ با افراد ســروکار دارد و ابعاد فعالیت آن 
نیز آنقدر گســترده است که همه ظرفیت ها در 

آن وجود دارد.
زاکانی با اشاره به اینکه بنا نیست جای همه کار 
کنیم اما بنا اســت بار بر زمین مانده را برداریم، 

عنوان کرد: باید درک درســتی از شرایط داشته 
باشیم و بر اســاس آن برنامه ریزی و دیگران را  
در کارها مداخله دهیم و با توجه به آن تقســیم 
وظیفه کنیــم؛ همچنین باید همــه طیف ها و 
قشرها را ببینیم و برای آن ها برنامه های کوتاه 
مدت، میان مدت و بلند مدت داشــته باشــیم؛ 
ضمن اینکه این برنامه ها باید هم مناســبتی و 
هم غیر مناسبتی باشد و معطل مناسبتها نشویم.

شهردار تهران در پایان با تاکید بر اینکه مدیریت 
شــهری تمام ابزارهای لازم را در اختیار دارد و 

باید در امور یک چارچوب منظم با یک تقســیم 
کار داشــته باشــیم، خاطرنشــان کرد: به جام 
جهانــی ۲۰۲۲ قطر باید به عنــوان فرصت نگاه 
کنیم، چرا که حضور در این رویداد خلق افتخار 
مــی کند؛ عمده کار در این موضوع فضای روانی 
اســت که در تهران وجود دارد و با نگاه فرصتی 
باید ظرفیت های مان را در مجموعه های مختلف 
مدیریت شــهری احصا کنیم و با انسجام به آن 
ظرفیت هــا یک چارچوبی اســتخراج کنیم که 
بیشــترین حضور و مشــارکت از طرف مردم را 

فراهم کند.
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رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شاهرود گفت: نتایج 
مهم مطالعــات هم گروهی )کوهورت( چشــم این 
دانشگاه پس از انتشــار در نشریه بهداشت جهانی 

»لانست« مرجع جهانی شد.
مردم-علیرضــا  راه  –خبرنــگار  شــاهرود 
در  پنجشــنبه  روز  شــیبانی  رحیمیان:حســین 
نشست خبری که به مناســبت روز جهانی بینایی 
در سرســرای آمــوزش مجــازی دانشــگاه علوم 
پزشکی شــاهرود برگزار شد، افزود: نتایج مطالعات 
هم گروهی چشم این دانشــگاه علاوه بر انتشار در 
مجله »لانســت« در گزارش امروز سازمان جهانی 
بهداشــت بــه عنوان مرجــع منطقه کشــورهای 

مدیترانه شرقی )EMRO( معرفی شد.
وی بــا بیان اینکه در زیرمجموعه این دانشــگاه ۲ 
مرکز هم گروهی چشــم فعال اســت، ابراز داشت: 
مرکز مطالعات هم گروهی چشم شاهرود با ۱۵ سال 
سابقه و مرکز مطالعات هم گروهی چشم کارمندان 
بیش از پنج سال فعالیت مستمر دارند. شیبانی به 
اجرای طرح های تحقیقاتی و پژوهشی بیماری های 
روانپزشکی و قلبی عروقی در دانشگاه علوم پزشکی 
شاهرود اشاره کرد و اظهار داشت: وضعیت پوشش 
درمــان عیوب انکســاری و جراحــی آب مروارید 
)کاتاراکت( بخشــی از مطالعات هم گروهی چشــم 

این دانشگاه است.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شاهرود با بیان اینکه 

ارتقای ســلامت و ایجاد عدالــت در برخورداری از 
ســلامت مهمترین مأموریت دانشگاه علوم پزشکی 
اســت، تصریح کرد: درصد مبتلایان ناشناخته در 

بسیاری از بیماری ها فراوان است.
وی با اشــاره به اینکه حدود ۳۰ درصد از مبتلایان 
به فشــارخون ناشناخته هستند، ادامه داد: تعدادی 
از مبتلایان با توجه به اینکه بیماری آنها شــناخته 

شده است اما از دارو استفاده نمی کنند.
شــیبانی بــا بیان اینکــه درصد بســیاری از افراد 
ناشــناخته به بیماری قلبی و عروقی مبتلا هستند، 

اظهار داشــت: ۵۰ درصد این افراد نخستین علایم 
ابتلا بــه بیماری های قلبی و عروقــی آنها با مرگ 

ناگهانی ظهور پیدا می کند.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شــاهرود با اشاره به 
اینکه بیماری های چشمی از جمله عیوب انکساری 
نیــز از این نمونه بیمارها اســت، افــزود: این نوع 
بیماری مسیر بسیار کندی را طی می کند و به طور 

معمول فرد با شرایط جدید عادت می کند.
وی با بیــان اینکه بیمــار دیابت هــم از این نوع 
بیماری ها اســت، تصریح کرد: با وجود اینکه نقشه 

تشــخیصی و درمانی دیابت در ذهن پزشک است، 
اما هنوز در عملی کردن دقیق تشــخیص و درمان 

در بسیاری از بیماری ها مشکل وجود دارد.
بیماریابی اصل مهم دســتیابی به اطلاعات بیماران 

است
شــیبانی با بیان اینکه برای دســتیابی به اطلاعات 
بیماران بایــد در مرحله نخســت بیماریابی انجام 
شــود، اظهار داشــت: در اجرای طــرح مطالعات 
هم گروهی پس از دریافت اطلاعات بیمار درمان در 

مراحل مختلف انجام می شود.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی شــاهرود با اشاره به 
اینکه در طرح های مطالعات هم گروهی )کوهورت( 
وضعیت موجود بیمار مورد بررســی قرار می گیرد، 
ادامه داد: وضعیت پیشــرفت بیماری در فاصله های 
زمانی مختلف به نســبت نوع بیماری در دوره های 
سه و یا پنج سال یکبار مورد بررسی قرار می گیرد.

در ایــن نشســت محمد حســن امامیــان معاون 
تحقیقات و فناوری دانشــگاه علوم پزشکی شاهرود 
به بخشــی از نتایج به دســت آمــده از مطالعات 
هم گروهی )کوهورت( چشم این دانشگاه اشاره کرد.

شهرستان های شاهرود و میامی با ۵۴ هزار کیلومتر 
مربع مســاحت، گستره زیر پوشــش دانشگاه علوم 

پزشکی شاهرود است.
دانشــکده های پزشــکی، پرســتاری و مامایــی، 
پیراپزشکی و بهداشت با بیش از ۲ هزار دانشجو در 

دانشگاه علوم پزشکی شاهرود فعال است. 

 
ناصر عتباتی ریاســت کل دادگســتری آذربایجان 

غربی از تصفیه خانه فاضلاب ارومیه بازدید کرد.
ارومیه ســمیبه جعفری-ناصر عتباتی ریاست کل 
دادگستری آذربایجان غربی همراهی لطیف خوش 
سیرت مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان و 
مجیدی دادســتان شهرســتان ارومیه در راستای 
اجرای مصوبات کمیته حمایت قضایی از ســرمایه 
گــذاری از تصفیه خانــه فاضلاب ارومیــه و روند 

تکمیل مدول سوم این تصفیه خانه بازدید نموند.
در این بازدید که مدیرعامل شــرکت اب و فاضلاب 
آذربایجــان غربی با بیان اینکــه طرح تصفیه خانه 
فاضلاب ارومیه برای افق سال ۱۴۲۰طراحی شده 
اســت، اظهار داشت: تصفیه خانه فاضلاب ارومیه با 
ظرفیت کل ۲۰۰ هزارمترمکعب در شــبانه روز در 
چهــار مدول برای جمعیتی بالغ بر یک میلیون نفر 

در نظر گرفته شده است.
لطیف خوش ســیرت بــا اعلام اینکــه مدول اول 
تصفیــه خانــه فاضــلاب ارومیه بــه ظرفیت کل 
۴۰ هزارمترمکعــب در شــبانه روز برای جمعیت 
۲۰۰هزار نفر با سیســتم لجن فعال از نوع بیولاک 
در ســال ۸۱ شروع و در ســال ۸۷ به بهره برداری 
رسیده است، افزود: مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب 

نیز به ظرفیت کل ۴۰هزار مترمکعب در شبانه روز 
برای جمعیت ۲۰۰هزار نفر با سیســتم لجن فعال 
از نوع بیولاک در ســال ۸۷ شروع و در سال ۹۳ به 

بهره برداری رسید.
وی گفت: مدول ســوم تصفیه خانه فاضلاب ارومیه 
نیز با ظرفیت کل۶۰هزار مترمکعب در شــبانه روز 
برای جمعیت ۳۰۰ هزار نفر با سیســتم SBR در 

ســال ۹۴ شروع و هم اکنون با هزینه کرد اعتباری 
بالغ بر ۸۳۵ میلیارد ریال با پیشــرفت فیزیکی کل 
۹۰.۳۷ درصــد در حــال احداث بــوده و با تامین 
اعتباری بــه میزان ۴۰۰ میلیارد ریــال قابل بهره 

برداری خواهد بود.
وی افزود: بــا بهره برداری از ایــن مدول مجموع 

پساب قابل انتقال به دریاچه ارومیه به میزان ۵۱.۱ 
میلیون متر مکعب در سال خواهد بود.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب آذربایجان غربی 
در خصوص مدول های اول و دوم اظهار داشــت: با 
توجه به اینکه تجهیــزات مدول اول و دوم تصفیه 
خانه فاضلاب ارومیه بدلیل تکنولوژی ساخت آنها، 
خارجی هســتند، تامین لوازم یدکی و هزینه های 
تعمیرات بسیار زیاد بوده که مستلزم حمایت مالی 
و تامیــن اعتبار از محل منابع دولتی در این زمینه 

است.
خوش سیرت افزود: طراحی و احداث و بهره برداری 
شــبکه جمع آوری و تصفیه خانــه فاضلاب برای 
فاضــلاب خانگی بوده و تخلیــه غیرمجاز فاضلاب 
صنعتی با بار آلودگی بســیار بــالا و همچنین نوع 
فاضلاب های آن که شــامل مواد لزج و چسبنده و 
با PH متفاوت هســتند، فرآیند تصفیه را مختل و 

مشکلات بهره برداری و کیفی را در پی دارد.
عتباتــی نیز در این بازدید ضمــن بازدید از بخش 
هــای مختلف این تصفیــه خانه پس از اســتماع 
گــزارش مدیرعامل شــرکت از روند پیشــرفت و 
مشــکلات پیش روی این پروژه دســتورات لازم را 

جهت حل مشکلات صادر کرد.

معاون امور بازرگانی و توســعه تجــارت اداره کل 
صنعت،معدن چهارمحال و بختیاری با اشــاره روند 
ثبت نام در ســامانه جامع تجــارت ، از ثبت نام ۱۲ 
هزار و ۲۷۰واحد تولیدی، توزیعی و خدمانی استان 

در این سامانه خبر داد.
تولیدی،  افزود:واحدهــای  مــرادی   جهانبخــش 
توزیعی،خدماتــی و انبارهای اســتان تا پایان مهر 
فرصت دارند نسبت به ثبت کالاهای تولیدی و انبار 
شــده خود در گروه های اعلامی مبادرت کنند و از 
اول آبان برخورد قانونی با واحدهای ثبت نام نکرده 

مشمول صورت می گیرد.
به گفتــه وی، تمامی واحدهای تولیدی و انبارهای 
عمده استان که در زمینه تولید یا نگهداری کالاهای 
اساسی شامل برنج خارجی، چای خشک خارجی و 
شکر سفید و محصولاتی مانند کره حیوانی و نباتی، 
گوشت مرغ، گوشت قرمز، لوازم یدکی خودرو، تایر، 
فولاد و محصولات معدنی فعالیت دارند، می بایست 

تا انتهای مهرماه نسبت به ثبت نام در سامانه جامع 
تجارت اقدام کنند.

وی افزود: این واحدها باید بر حســب نوع فعالیت 
نســبت به ثبت دقیق آمار تولیــدات و محصولات 
انبار شــده خود از ابتدای سالجاری اقدام و شناسه 

مربوطه را دریافت کنند. 
مرادی یادآور شــد: انبارها و مراکــز نگهداری که 
محصولاتی از جمله کالاهای اساســی شامل برنج 
خارجی، چای خشــک خارجی، شــکر ســفید و 
محصولاتی مانند کره حیوانی و نباتی، گوشت مرغ، 
گوشت قرمز، لوازم یدکی خودرو و تایر را نگهداری 
می کنند در صورت ثبت نکردن اطلاعات انبار خود، 
مرتکب قاچاق کالا می شوند و در صورت شناسایی 

به تعزیرات حکومتی معرفی می شوند.
وی ادامــه داد: بــر اســاس تأکیــد وزارتخانــه 
صمت، اطلاع رســانی های لازم در مورد لزوم ثبت 
پروانــه  دارای  صنعتــی  واحدهــای  اطلاعــات  

بهره برداری و انبارها و مراکز نگهداری در ســامانه 
جامع تجارت از اردیبهشت  امسال به همه واحدهای 
صنعتی و انبار های شهرســتان های دهگانه استان 

انجام  شده است.
مــرادی تاکیــد کــرد: به دلیــل اهمیــت ثبت 
واحدها ارائه تمام خدمات توســط اداره کل صمت 
چهارمحــال و بختیاری به واحدهای صنعتی منوط 
به ثبت نام واحدها در ســامانه تجارت ایران شــده 
است و واحدهای صنعتی باید هرچه سریع تر نسبت 
به ورود به ســامانه جامع تجــارت و ثبت نام واحد، 
تعیین کد نقش و شناسه کالا و قیمت گذاری، درج 

قیمت و اظهار تولیداتشان اقدام کنند.
معاون امور بازرگانی و توســعه تجــارت اداره کل 
صمــت چهارمحال و بختیاری یادآور شــد: پس  از 
اتمام مهلت ثبت نام در سامانه تجارت، محدودیت ها 
توســط وزارتخانه بــر روی واحدهــای تولیدی و 
و انبارهــا و مراکز نگهداری ثبت نــام نکرده انجام 

خواهد شد.
، ســامانه جامع تجارت )ســامانه یکپارچه سازی و 
یکپارچه ســازی  تجارت(با هدف  فرآیند  بر  نظارت 
فرآیند تجاری در کشــور، ایجاد شفافیت تجاری و 
نظــارت بر زنجیره کلان صادرات و واردات کشــور 
راه اندازی شــده است و با اســتفاده از این سامانه، 
انجــام مبادلات تجاری به ســمت مبــادی قانونی 
هدایت خواهد شــد و پدیده قاچاق کاهش خواهد 

یافت.
چهارمحال و بختیاری با حدود ۸۵۰ واحد صنعتی 
۱.۳۴ درصــد واحدهای صنعتی کشــور را به خود 
اختصاص داده اســت و با اشتغال ۲۱ هزار نفر، ۹۸ 
صدم درصد اشتغال واحدهای صنعتی کشور را دارد 
و سرمایه گذاری انجام شده در بخش صنعت استان، 
۱.۲ درصد کل سرمایه گذاری صنعتی کشور است.

بیــش از ۶۰ هزار صنفی در اســتان چهارمحال و 
بختیاری فعال هستند.

به گزارش دفتر روابــط عمومی و آموزش همگانی 
شرکت آب و فاضلاب استان گیلان، جلسه بررسی 
عملکرد پروژه های آبرسانی روستایی از محل طرح 
ملی آبرســانی و طرح محرومیت زدایی در ســال 
۱۴۰۰ با حضور مدیرعامل، نمایندگان مجری طرح 
ملی و طــرح محرومیت زدایی گیــلان و نماینده 
مجری طرح ملی آبرســانی روســتایی کشــور و با 
حضور کارشناسان شــرکت مهندسی آبفای کشور 
و مشــاور عامل چهارم شــرکت مهندسی برگزار و 
درخصوص اعتبار مصوب در ســال ۱۴۰۱ برای دو 
طرح مذکــور بحث و تبادل نظر شــد مازیار علی 
پــور رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شــرکت آب 

و فاضلاب اســتان گیلان در این جلسه با اشاره به 
اعتبارات تخصیص یافته گیلان در ســال ۱۴۰۰ و 
پیش بینی اعتبارات در سال  ۱۴۰۱ اظهار داشت: 
با توجه به حجم بالای پروژه های در دســت اقدام 
شــرکت در دو حوزه طرح ملی آبرســانی و طرح 
محرومیت زدایی، تخصیص اعتبارات باید متناسب 
با احجام پروژه های در دست اجرا باشد.وی با اشاره 
به عدم تخصیص اعتبارات متناسب با احجام پروژه 
ها تصریح کرد: طی سال ۱۴۰۰ در حوزه طرح ملی 
آبرســانی اعتباری معادل یک هــزار و ۸۰ میلیارد 
ریــال تخصیص یافت که در ۱۳ مجتمع آبرســانی 
و ۳۴ پروژه تک روســتایی در مجموع نســبت به 

حفــر و تجهیز ۳ حلقه چاه بــا ظرفیت آبدهی ۳۳ 
لیتــر بر ثانیه و اجرای خطــوط انتقال آب به طول 
۳۶ کیلومتــر و خطوط شــبکه توزیع آب به طول 
۵۶ کیلومتر اقدام شــد مدیرعامل آبفای گیلان در 
ادامه افزود: ساخت ۸ باب مخزن ذخیره آب شرب 
به حجــم ۱۳۰۰ مترمکعب و احــداث و اجرای ۳ 
باب ایســتگاه پمپاژ به ظرفیــت ۴۶ لیتر بر ثانیه و 
همچنین تجهیز تأسیسات یاد شده از دیگر اقدامات 
انجام شده در حوزه طرح ملی آبرسانی می باشدوی 
همچنین خاطرنشــان کرد: در حــوزه محرومیت 
زدایی با تخصیص یــک هزار و ۴۱۰ میلیارد ریال، 
حدود ۵۰ کیلومتر خطوط انتقال و شبکه توزیع با 

لوله پلی اتیلن و حدود ۷۰۰ متر لوله چدن داکتیل 
اجرا و یک باب مخزن بتنــی به ظرفیت یک هزار 
مترمکعب در خرشــتم املش با پیشرفت فیزیکی 
۴۰درصد احداث و مخزن ۱۰۰۰ مترمکعبی کریم 
ســرا نیز با پیشــرفت فیزیکــی ۱۰درصد در حال 
اجراستمدیرعامل آبفای گیلان با بیان اینکه اعتبار 
پیش بینی شــده در ســال ۱۴۰۱ برای طرح ملی 
آبرســانی گیلان یک هــزار و ۹۰۰ میلیارد ریال و 
برای طرح محرومیت زدایــی گیلان ۸۱۰ میلیارد 
ریال می باشد، خواســتار تخصیص اعتبار مناسب 
جهت خاتمه پروژه های آبرسانی تک روستایی شد
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شهردار شاهرود:

آتش نشانان شاهرودی نایب قهرمان کشور شدند

 شــهردار شــاهرود از نایب قهرمانی آتش نشــانان در ســیزدهمین المپیاد 
عملیاتی-ورزشــی آتش نشــانان کشور خبر داد و گفت: این دوره از مسابقات 

به مدت ۳روز در تبریز برگزار شــد.
شــاهرود-خبرنگار راه مردم-علیرضا رحیمیان: محســن احمدی  با اشاره به 
المپیاد عملیاتی-ورزشــی  آتش نشــانان کشور با حضور  اینکه ســیزدهمین 
۳۰تیم از سراســر کشور به مدت ۳روز در تبریز برگزار شد، افزود: این دوره 
۱۰۰متر با مانع،۱۰۰*۴امدادی، آبرســانی با  از مســابقات در چهار رشــته 

پمپ پرتابل و چالش آتش نشــانان برگزار شد.
وی با بیان اینکه شــاهرود در رشــته ۱۰۰متــر با مانع و آبرســانی با پمپ 
پرتابل به مقام اول و در رشــته ۱۰۰*۴امدادی به مقام دوست دست یافت، 
ابراز داشــت: در مجموع تیمی آتش نشــانان شــاهرود بعد از تیــم تبریز به 

نایب قهرمانی کشــور دست یافتند.
شایان ذکر اســت، تیمهای تبریز، شاهرود و مشــهد عناوین اول تا سوم این 

دوره از مســابقات را به خود اختصاص دادند.

مصرف بیش از 3 میلیارد مترمکعب گاز در استان گیلان
مشــترکین گاز طبیعی در گیلان، در ۶ ماهه نخســت ســال جاری ۳ میلیارد 
۱۹۰ میلیون مترمکعــب گاز مصرف کرده اند.به گزارش روابط عمومی گاز  و 
گیلان، عیســی جمال نیکویی مدیرعامل شــرکت گاز اســتان گیلان با اعلام 
این خبر، گفت: این میزان نســبت به مدت مشــابه ســال گذشــته حدود ۴ 
درصد کاهش یافته اســت.وی درخصوص مصــرف گاز در بخش خانگی گفت: 
مشــترکین خانگی در بهار و تابســتان امســال ۷۶۵ میلیــون مترمکعب گاز 
مصرف کرده اند که این میزان نســبت به مدت مشــابه ســال قبل حدود ۱۲ 
درصد افزایش داشــته اســت.جمال نیکویی یکی از علل اصلی افزایش مصرف 
گاز در حوزه خانگی را جذب بیش از ۴۰ هزار مشــترک جدید در یک ســال 
گذشــته عنوان کرد و اظهار داشــت: مدیریت مصرف گاز توســط خانوارهای 
گیلانــی، موجــب انتقال گاز به بخش هــای تجاری و صنعتــی و به تبع آن 
رونق اقتصادی بیشتر استان خواهد شــد.مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان 
همچنیــن از مصــرف یک میلیــارد و ۷۸۱ میلیون مترمکعــب گاز در ۶ ماه 
نخســت ســال جاری در بخش نیروگاهی اســتان خبر داد.جمال نیکویی در 
پایان با اشــاره به شــروع فصل سرد سال از همه مشــترکین گاز درخواست 
کرد تــا با مدیریت مصرف  گاز، ضمن کاهش هزینه های خانوار، شــرایط را 

بــرای توزیع پایدار گاز برای تمام نقاط اســتان فراهم کنند.

تودیع و معارفه معاون مالی و پشتیبانی شرکت آبفای گیلان
بــه گزارش دفتــر روابط عمومی و آمــوزش همگانی شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان گیلان؛ طــی حکمی رئیس هیــات مدیره و مدیرعامل این شــرکت، 
رضا میشــنی را بعنوان سرپرســت معاونــت مالی و پشــتیبانی آبفای گیلان 
منصــوب نمود.مازیــار علی پور با قدردانی از زحمات ســهیل نخســت لطفی 
معاون پیشــین مالی و پشــتیبانی شــرکت آب و فاضلاب گیــلان؛ تغییرات 
ســازمانی و انتصابات جدید را در راســتای تحقق اهداف شرکت و حرکت به 
ســوی رشــد و تعالی عنوان کرد و افزود: امیدواریم این تغییرات منشأ خیر و 
موفقیت برای پیشــبرد اهداف شــرکت باشد .گفتنی اســت رضا میشنی پیش 
از این بعنوان مدیر حسابرســی و نظارت مالی شــرکت آب و فاضلاب گیلان 

نمود. می  خدمت 

شهردار رشت :

ارتقاء امنیت مردم و تداوم آن در سطح جامعه ، هدف غایی غیور مردان 
نیروی انتظامی

ســید امیر حســین علوی شــهردار رشــت ارتقاء امنیت مردم و تداوم آن در 
ســطح جامعه را هــدف غایی غیور مردان نیروی انتظامــی خواند و گفت: ناجا 
در دفاع از کیان مردم از هیچ تلاشــی فروگذار نکرده و حتی در مسیر مقدس 
خدمت، مظلوم هم واقع شــده اســت.به گزارش واحد خبر مدیریت ارتباطات 
و امور بین الملل شــهرداری رشــت - سید امیر حســین علوی شهردار رشت 
بــا صدور پیامی فرا رســیدن هفته نیــروی انتظامی را تبریــک گفت. در متن 
این پیام آمده اســت: به فرمایــش رهبر معظم انقلاب، امــام خامنه ای مدظله  
العالی، نیروی انتظامی یکی از ســتون های اســتوار امنیت در کشــور اســت و 
هرگــز نمی توان خدمات بی شــائبه این نهاد مقدس و مردمی را در بســیاری 
از حوزه هــا از جمله برگزاری رزمایش های مواســات و کمک به دســتگاه های 
متولــی مقابلــه با کرونا نادیــده گرفت.امنیت مثال زدنی کشــورمان به برکت 
اقتدار قوای مســلح خاصه نیروی انتظامی شجاع و قهرمان، خون پاک شهدا و 
تدابیــر و هدایتهای الهی مقام معظم رهبری حاصل شــده و تا به امروز نیروی 
انتظامی در راســتای عمل بــه مأموریتهای ذاتی خود و دفــاع از کیان مردم 
از هیــچ تلاش و کوششــی فروگذار نکــرده و حتی در مســیر مقدس خدمت 
مظلوم هم واقع شده اســت.در بحبوحه جنگ روایتها و جنگ شناختی دشمن 
علیه ملت ایران اســلامی، ارتقاء امنیت و تداوم آن در ســطح جامعه و محقق 
شــدن فرامین مقام عظمای ولایت امام خامنــه ای عزیز »مدظله العالی« هدف 
غایی و اصلی نیروی انتظامی بوده اســت و ایــن نهاد انقلابی و مردمی پس از 
فرمایشــات اخیر رهبر فرزانه انقلاب اســلامی نیز بیش از هر زمان دیگری در 

میدان دفاع از امت اســلامی، جهاد و ایثار حضور خواهد داشت.
 

رو تیتر صفحه داخلی 

نتایج مطالعات چشم دانشگاه علوم پزشکی شاهرود مرجع جهانی شد

بازدید ریاست کل دادگستری استان آذربایجان غربی از تصفیه خانه فاضلاب ارومیه 

۱2 هزار واحد تولیدی و خدماتی چهارمحال و بختیاری در سامانه جامع تجارت ثبت نام کردند

مدیرعامل آبفای گیلان خواستار تخصیص اعتبارات لازم جهت تسریع در روند اجرای پروژه های آبرسانی تک روستایی شد
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 نشست خبری مدیرکل دامپزشکی استان چهارمحال وبختیاری
 با اصحاب رسانه و مطبوعات در محل سالن جلسات این اداره کل برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل دامپزشــکی استان: به مناسبت هفته ملی دامپزشکی نشست 
خبری مدیرکل دامپزشــکی استان با اصحاب رسانه، خبرگزاریها، نشریات و مطبوعات استانی و 
کشــوری در محل سالن جلسات اداره کل دامپزشکی استان برگزار گردید. در این نشست دکتر 
محمد اسدی مدیرکل دامپزشکی استان ابتدا در سخنانی به نقش بی بدیل دامپزشکی در تأمین 
بهداشــت و سلامت سفره غذایی مردم و پیشگیری از بروز بیماریهای مشترک و تلاش در جهت 
حفظ سرمایه های دامی دامداران اشاره نموده و ضمن تشکر از اصحاب رسانه از ایشان خواست 
تا با دقت در فعالیت های دامپزشکی مردم و جامعه را با فعالیت های دامپزشکی آشناتر نمایند. 

در این نشســت مدیرکل دامپزشکی استان به سوالات خبرنگاران در مورد مسائل مختلف حوزه 
دامپزشــکی پاسخ گفت. وی همچنین در پایان اظهار امیدواری کرد با اقدامات و تلاشهای انجام 
شــده توسط دامپزشــکی در خصوص اخذ کد IR توسط برخی شــرکت های استانی، موضوع 
صادرات به کشــورهای مختلف حوزه اوراسیا و روســیه و سایر کشورهای منطقه تسهیل گردد. 
دکتر اسدی همچنین گفت تا پایان سال حداقل یکی از کشتارگاههای طیور استان موفق به راه 
اندازی خط ۲ در کشــتارگاه طیور خواهد شــد که این امر موجب افزایش کیفیت تولید مرغ در 

سطح استان می شود. 
دبیر کارگروه ســاماندهی کشتارگاههای استان همچنین با اشاره به وضعیت کشتار غیر مجاز در 
اســتان، با اشاره به راه اندازی کشتارگاه صنعتی دام کوهرنگ در آینده نزدیک، از کاهش کشتار 

غیر مجاز در این شهرستان خبر داد. 
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بلیت نیم بها مردم را به سینما برمی گرداند؟

دعای مریم نشیبا برای »مملکت« در این روزها

سهم کتاب کودک از کتاب هایی با موضوع پیامبر چقدر است؟

پرونده  جنایی هولناک در آمریکا موضوع سریال جدید نتفلیکس شد

انتخاب زبان فارسی به عنوان وطن طبیعی ایرانی

باید پشت شیشه  کافه ها پوستر بچسبانیم!

اگرچه روند نزولی فروش فیلم ها در ســینما ســبب شده که 
مســئولان اکران مُســکن بلیت نیم بها را به بهانه نکوداشت 
روزهای ماه ربیع الاول و هفته مهر سینمای ایران تجویز کنند 
اما به نظر می رســد برای افزایش مخاطبان سینما و رساندن 
تعداد آن ها، دست کم به میزان دو ماه قبل، نیاز است تمهیدات 

دیگری اندیشیده شود.
 سینما که پس از گذشت بیش از دو سال رکودِ ناشی از تاثیرات 
شیوع کرونا، در حال گرفتن جانی تازه در چند ماه گذشته بود 
و آشتی مخاطب را با چند اکران خوب و پرمخاطب تجربه کرد، 
دوباره دچار افت تعداد تماشاگر و میزان فروش شده که در این 

بین ناآرامی های اخیر جامعه نقشی مهم داشته است.
بر اساس برنامه ریزی هایی که در شورای صنفی نمایش صورت 
گرفته بود و تدارکی که برخی صاحبان فیلم ها داشتند، به نظر 
می رسید سالن های سینما دست کم تا پیش از شروع مسابقات 
جام جهانی فوتبال روزهای شــلوغی را با اکران فیلم های پر 
ســتاره مثل »ماقات خصوصی«، »گیجگاه« و نیز »روشن« با 
حضور بازیگرانی همچون پریناز ایزدیار، هوتن شــکیبا، حامد 
بهداد، باران کوثری و رضا عطاران پیش  رو داشــته باشــد اما 

فعاً همه چیز در سکوتی ســنگین فرو رفته؛ به طوری که از 
جلسه اخیر شورای صنفی نمایش در هفته گذشته هم مصوبه 
خاصی که نشــان از اعام اسم یا تاریخ اکران چنین فیلم هایی 
داشته باشد، بیرون نیامد جز اینکه شورای راهبردی اعام کرد 
به مدت دو هفته بلیت ســینماها را همزمان با هفته وحدت و 
مهر سینمای ایران نیم بها می کند.آنطور که پیگیری های ایسنا 
از بعضی صاحبان فیلم ها، پخش کننده ها و ســینمادارها نشان 
می دهد، مشخص است که ســازندگان فیلم هایی که در نوبت 
نمایش قرار داشــتند یا برنامه ریزی شان برای اکران بود، فعا 
منصرف شــده اند؛ چرا که هم کاهش مخاطب را موجب نابودی 
فیلم خود در اکران می داننــد و هم حال و احوال جامعه را در 
شــرایطی نمی بینند که مخاطب انگیزه و نشاطی برای سینما 
رفتن داشته باشــند. در این مورد حتی جمعی از سینماگران 
منتخب جشنواره فیلم کوتاه تهران در مذاکره با دبیر جشنواره 
خواهان به تعویق افتادن این رویداد شــده اند که قرار است از 
27 مهرماه آغاز شــود.عاوه بر این، سازندگان فیلم »بام بالا« 
نیز که از چهاردهم مهرماه روی پرده رفته، از شــرایط فروش 
راضی نیســتند و بهروز مفید - تهیه کننده- در اظهار نظری 

گفته اســت، دوستان در سازمان سینمایی آن ها را برای اکران 
قانع کردند آن هم در شــرایطی که دو ســال در دوران کرونا  
منتظر اکران فیلم شــان بودند اما در نهایت موقعی به سینماها 

رسیدند که شرایط مدارس و فضای اکران مساعد نیست.
این در حالی اســت که در چند وقت گذشته فیلم های کودک 
بخصوص انیمیشن »پســر دلفینی« با استقبال خوبی از سوی 
تماشاگران مواجه شــده بودند ولی همین فیلم هم تحت تاثیر 

شرایط اخیر روند کاهشی در فروش داشته است.
آمار ثبت شده در سامانه مدیریت فروش و اکران سینما )سمفا( 
نشــان می دهد که فیلم بام بالا در دو روز گذشــته که نیم بها 
شدن بلیت سینما اعام شــد، فقط حدود 3۹ میلیون تومان 
فروش داشته است.بررســی آمار کل فروش و تعداد مخاطبان 
دیگر فیلم های روی پــرده اگرچه بر نگرانی صاحبان فیلم های 
آماده اکران از شکست در گیشه دلالت دارد و به نظر می رسد 
راهکارهای دیگری به جز کاهش موقــت قیمت بلیت باید در 
نظر گرفته شــود؛ از جمله نمایش فیلم هایی که مدت هاســت 
تماشــاگران منتظر اکران آن ها بودنــد و در زمره فیلم های 

مساله دار سازمان سینمایی محسوب می شوند. 

نتفلیکس سریال کوتاه جدیدی با محوریت یکی از پرونده های جنایی هولناک 
در ســال های اخیر آمریکا را منتشر کرده است؛ موضوعی که به نظر نمی رسد 
صــرف توجه به یک ماجرای جنایی ســاده از جانب این پلتفرم باشــد که این 
روزها به لحاظ تعداد کاربران، در وضعیت چندان مساعدی هم به سر نمی برد.

به نقل از الجزیره، سریال )Sins of Our Mother( »گناهان مادرمان« که 
به تازگی از نتفلیکس منتشر شده، به یک پرونده جنایی هولناک می پردازد که 
در سال ۲۰۱۹ در ایالت آیداهو آمریکا به وقوع پیوست. این سریال که بر اساس 
داســتانی واقعی تصویر شده، ماجرای مادری را روایت می کند که فرزندانش را 

به قتل می رساند.
این مینی سریال در سه قسمت ساخته شده و به نظر می رسد علاوه بر روایت 
پرونده، همانند بسیاری از مجموعه های امریکایی در لفافه ایجاد شبهه و آسیب 
رســاندن به عقاید انسان های مذهبی را هم در دســتور کار دارد؛ چراکه قاتل 
اصلی ســریال که یک مادر است، فرزندانش را به بهانه پیروی از عقاید خاصی 
به قتل می رساند. بر این اســاس می توان گفت، پلت فرم و شرکت تولیدکنندهٔ 
محتوای آمریکایی در دنبال کردن اهدافش، حتی از جایگاه مقدس مادران هم 
نمی گذرد!سریال »Sins of Our Mother« ماجرای تحقیقات در پی گم 

شدن فرزندان لوری والو است و با صحنه ای واقعی آغاز می شود که در آن یکی 
از همسران سابق لوری والو به پلیس اطلاع می دهد که همسر سابقش به خانه 
او دســتبرد زده و فرزندانشان را دزدیده اســت. سپس از طریق تحقیقات یک 

خبرنگار ادامه ماجرا را می بینیم.
رســانه های آمریکایی در آن سال بر اساس اطلاعاتی که داشتند به این جنایت 
پرداختند اما روایت این ماجرا در قالب یک ســریال، به سازندگان قابلیت ارائه 
آمیزه ای از تخیل و واقعیت را داده اســت. همچنین اعترافاتی از پســر بزرگ 
همســر اول متهم و نیز مادر و برخی از دوســتانش هم بــه این روایت کمک 
کرده است.ســریال »Sins of Our Mother« وسواس های زنی را نمایش 
می دهد که از تنهایی او آغاز می شــود. این زن ادعا می کند به او مسوولیت کار 
مهمی ســپرده شده اســت.الجزیره هم در قســمتی از این گزارش به داستان 
سریال انتقاد کرده و آورده است: برخلاف روایت اصلی، در سریال می بینیم که 
وســواس های زن آمریکایی با رفتن به کلیسا افزایش پیدا می کند؛ در حالی که 
توجیه منطقی برای رابطه کلیســا رفتن و انگیزه قتل در انسان ها وجود ندارد 
و مشــخص نمی شود که چرا انســان های دیگری که به کلیسا می روند چنین 

اقداماتی انجام نداده اند؟

محمدعلی اســلامی ندوشن معتقد بوده است: نبوغ ایرانی، وطن طبیعی خود را 
در زبان فارســی یافت. به کمک و از طریق آن بود که جانشینی برای امپراتوری 
سیاسی از دست رفته یافت شد. گســتردگی فرهنگی ایران جانشین امپراتوری 
شاهنشاهی شــد، بی درنگ زبان فارسی وارد میدان و به عنوان دومین زبان عالم 

اسلام شناخته شد.
 محمدعلی اســلامی ندوشــن در کتاب »آواها و ایماها« درباره »زبان فارسی و 
نقش آن در تکوین فرهنگ، منش و چند و چون ایران« می نویســد:  می شــود 
گفت ایرانیــان یکی از پرماجراترین ملت های دنیــا بوده اند. طی تاریخ دراز این 
کشــور، جنگ در آن قطع نشــده. بر سر هم هیچ نســلی از این مردم نبوده که 
جنگ ندیده باشــد. سرنوشــت ایرانی این بود که همیشه در تاریخ جهان حضور 

مؤثر داشته باشد.
پس از حمله اعراب که ایران از اریکه ابرقدرتی به زیر افتاد، مردم تا مدتی درست 
نمی دانســتند که اســتعداد و جوهره خود را از نو در چه زمینه ای به کار اندازند. 
با درهم شکســته  شدن نظام طبقاتی ساسانی، راه در برابر استعدادهای مقید باز 
شد، و از آن پس فرزندان روستاها و خانواده های فرودست توانستند در همه امور، 
و از جملــه فرهنگ، عرض وجود کنند. آن همه دانشــمند و گوینده و عارف که 
انتساب به یک قریه بر خود دارند، چون »بیرونی« یا انتساب به یک حرفه، چون 

»غزالی« از طبقات متعارف اجتماع برخاسته اند.
 زبان فارسی این عرصه را وصول پذیر کرد. درست است که بعضی از دانشمندان 
ایرانی، اندیشــه و دانش خود را در قالب زبان عربی به بیان آورده اند ولی این در 
زمانی بود که هنوز ایران زبان خود را محکم نکرده بود. نبوغ ایرانی، وطن طبیعی 
خود را در زبان فارســی یافت. به کمک و از طریق آن بود که جانشــینی برای 
امپراطوری سیاســی از دست رفته یافت شد. گستردگی فرهنگی ایران جانشین 
امپراطوری شاهنشاهی گشــت، بی درنگ زبان فارسی وارد میدان شد، و دومین 

زبان عالم اسلام شــناخته گردید. آنگاه شاخه ای از معنویت از آن سر برآورد که 
عرفان نام دارد؛ البته عرفان اسلامی خاص ایران نبوده، آثار مهمی به زبان عربی 
در این موضوع ایجاد شده؛ ولی عرفان در هیچ زبان به اندازه فارسی بالیده نشده 
است. در هیچ زبان این اندازه جا خوش نکرده، نپاییده، و موجد شاهکارهای ادبی 
نگردیده. علت آن است که در عمق روح ایرانی، زمینه ای بسیار بارور و آبشخوری 

بسیار شاداب یافته است.
 بــه همراه عرفــان دو خصوصیت دیگر نیز در این زبان راه  یافت: یکی عشــق و 
دیگری رمز که هر ســه بــه آن بعُد و ژرفایی کم نظیر بخشــیدند. من اگر همه 
زبان های مهم دنیا را می شناختم، به خود جرئت این ادعا را می دادم که در هیچ  
زبانی به اندازه زبان فارسی، عشق با آن همه پهناوری و پیچاپیچی سروده نشده 
اســت. الآن هم که نمی شناسم، چون لااقل بخشی از شاهکارهای ادبی جهان را 
در زبــان ترجمه خوانده ام، می گویم که ندیده ام جایی را که مقامی این چنانی به 

عشق بخشیده شده باشد.
 در این زبان، عشق نیروی جهنده حیات است، مقصود زندگی، که زمین و زمان 
به طفیل آن حرکت می کنند. از طریق آن انســانِ میرا به جاودانگی می رســد، 
انســان خاکی به اوج دســت می یابد. همه این ها را تخیل شاعرانه بگیریم. عشق 
در واقع، موتور زندگی اســت که می تواند هرکســی را به سوی پر کردن پیمانه 
خود به جلو براند، به ســوی گســترش و حرکت که دو شرط تکامل وجودند، و 
این همان است که برگستن، به پیروی از تفکر شرق، آن را »نفخه حیات بخش« 

نامیده است.
خصویت دیگر رمز اســت. از این حیث زبان فارســی از عجایب است. در همان 
نقطه ای که ایســتاده اید، بی آنکه تکان بخورید شــما را از یــک دالان مارپیچی 
بهجت انگیز عبور می دهد و در دوردست ها رها می کند. البته در هر زبانی کنایه و 

نماد هست ولی فارسی از این بابت عالمی منحصر به خود دارد.

یک کارگــردان جوان تئاتر از شــرایط اجرای تئاتر در 
مقطع فعلــی می گوید و بــا تشــریح محدودیت های 
فعلــی در زمینه اطلاع رســانی می افزاید: به عصر پیش 
از اینترنت بازگشــته ایم و کم کم باید پشت شیشه های 

کافه ها پوستر نمایش مان را بچسبانیم.
امیرحســین آقایی - کارگردان تئاتــر - در گفت وگو با 
ایســنا با ارایه توضیحاتی درباره محتوای اثر نمایشــی 
خود با عنوان »رضا« می افزاید: نمایش ما متشــکل از 
۹ اپیــزود با ۹ قصه متفاوت از آدم هایی اســت که هر 
یک به طبقه اجتماعی خاصــی تعلق دارند. این آدم ها 
به دلایل گوناگون به زیات امــام رضا )ع( آمده اند. این 
قصه ها می توانست در هر جای دیگری هم رخ بدهد. کار 
ما سفارشی نیست بلکه یک اثر اجتماعی است که پیش 
از وضعیت اجتماعی فعلی اجــرای آن را آغاز کردیم و 
بعد از ۸ اجرا، اتفاقات اخیر رخ داد و تئاتر تعطیل شد.او 
که نمایش خود را در تالار مولوی که در خیابان ۱۶ آذر 
واقع شده روی صحنه می برد، درباره اجرای نمایش در 
شرایط فعلی و استقبال تماشاگران توضیح می دهد: بعد 
از ماجراهای اخیر گروه ما نیز دچار این دغدغه شد که 
چه کنیم، آیا مانند بسیاری از گروه ها اجرایمان را متوقف 
کنیــم یا روی صحنه بمانیم. در نهایت تصمیم گروه ما 
این شــد که اجرای مان را تعطیــل نکنیم. همچنانکه 
تئاتر در زمان جنگ دوم جهانی یا حتی ســال ۵۷ در 

بحبوحه انقلاب هم تعطیل نشده است. ما معتقدیم به 
دلیل ماهیتی که در ذات تئاتر نهفته اســت، یک گروه 
نمایشــی می تواند روی صحنه وظیفه اجتماعی خود را  
به انجام برســاند. بنابراین با اینکه از طرف ســالن هیچ 
اجباری برای شــروع اجرای مان نداشــتیم، خودمان به 
صلاح دیدیم که در همین شرایط روی صحنه بمانیم.او 
استقبال تماشاگران را رضایت بخش می داند و می گوید: 
با اینکه دست مان از نظر تبلیغات بسته است و هر چند 
در شرایط فعلی بســیاری از تماشاگران حال و حوصله 
تئاتر دیدن ندارند، ولی هر شــب به طور متوســط ۵۰ 
تماشاگر داریم. یعنی نیمی از ظرفیت سالن پر می شود 
و این میزان اســتقبال برای خودمان هم شــوکه کننده 
بود.آقایی اضافــه می کند: وقتی تصمیم به اجرای تئاتر 
گرفتیم، می دانســتیم در این فضای دو قطبی، این اجرا 
چه پیامدهایــی برایمان خواهد داشــت؛ چون همین 
اقدام سبب شده بعضی از همکاران خودمان به ما ناسزا 
بگویند که الان روی صحنه ایم. البته هر یک از ما برای 
تصمیم هایمان دلایلی داریم که محترم است. ما هم اگر 
قرار بود در یک ســالن خصوصی اجــرا کنیم، حتما از 
تعطیلی تئاتر در این وضعیت استقبال می کردیم، چون 
می دانستیم با فروش بلیت مان، نمی توانیم اجراه سالن را 
بپردازیم ولی وقتی در سالن دولتی دغدغه اجاره نداریم، 
بهتر دیدیم در همین وضعیت هم تئاترمان را اجرا کنیم.

مریم نشــیبا، از پیشکســوتان رادیو و گوینده برنامه به یادماندنی »شــب بخیر 
کوچولو« است که این روزها همچنان در رادیو فعال است و به گفته  خود در خانه 
نیز از مادر ۹۷ ساله اش نگهداری می کند. نشیبا با صدای گرم و دلنشینش این 
دعا را برای فضای ناآرام این روزها می گوید که »خداوند پشــت و پناه مملکت 

عزیزمان ایران باشد...«
مریم نشــیبا، گوینده نام آشــنای رادیو در گفت وگویی با ایسنا درباره ی فعالیت 
این روزهایش گفت: این روزها برنامه های »گلبانگ« رادیو ایران و »شــب بخیر 
کوچولو« را که در طول این ســال ها داشــته ام اجرا می کنم و برنامه دیگری غیر 
از این دو را ندارم و هیچ وقت برنامه دیگری را نپذیرفته ام. ۳۳ ســال است برنامه 

»شب بخیر کوچولو« و ۲۷ سال است برنامه »گلبانگ« را اجرا می کنم.
این گوینده قدیمی درباره ی فضای ناآرام این روزها می گوید: نمی دانم چه بگویم 
و کدام حرف درست است وکدام درست نیست. فقط از خدا می خواهم آنچه که 

صحیح است برای همه پیش بیاید.
وی در پایــان این دعــا را می گوید که »خداوند خودش پشــت و پناه مملکت 
عزیزمان ایران باشــد.«او همچنان در رادیو فعال است و به گفته ی خود در خانه 
نیز از مادر ۹۷ ســاله اش نگهداری می کند.نشیبا پیشــتر در مقطعی علاوه بر 

برنامه »گلبانگ« و »شــب بخیر کوچولو« برنامه »جعبه موســیقی« را نیز برای 
رادیو نمایش اجرا می کرد.

»شــب بخیر کوچولو« عنوان قدیمی ترین برنامه شبانگاهی رادیو ایران است که 
پس از گذشــت ســه دهه همچنان با صدای مریم نشــیبا از این شبکه رادیویی 

پخش می شود. 
به گزارش ایسنا، با آغاز »شب بخیر کوچولو«، برنامه  های کودک و نوجوان رادیو 
در دهه ۶۰ به چهار برنامه رســید. برنامه ساعت هفت و نیم صبح که مخصوص 
مدرســه رفتن بچه ها بود، برنامه ســاعت ۱۰ صبح که برنامه خردسالان بود و 
یک برنامه نوجوان که عصر و بعد از پایان مدارس پخش می شــد. در ادامه گروه 
کودک ســاعتی را پیشنهاد کرد که شــب در اختیار این گروه قرار بگیرد. یعنی 

ساعت ۲۰ و ۴۵ تا ۲۱ شب.
»گنجشــک لالا ...مهتاب لالا ...« با صدای »پورشات پیروزکار« ۸ ساله نخستین 

بار در ساعت ۹ شب ۱۳۶۹ در رادیو اجرا شد.
»حســن خجسته« معاون وقت صدا، »ساعد باقری« شاعر و ترانه سرا که در آن 
زمان مدیر گروه کودک رادیو بود و »مهدی ســدیفی« از نخستین تهیه کنندگان 

»شب بخیر کوچولو« از بانیان این برنامه بودند.

معرفی شــخصیت حضــرت محمد )ص( 
و ســیره او، همــواره یکــی از دغدغه های  
نویسندگان و پژوهشگران بوده و کتاب های 
بسیاری در این زمینه نوشته است؛ از جمله 
برای گروه سنی کودک و نوجوان. سهم این 
گروه سنی در میان کتاب های منتشر شده 
در سال  ۱۴۰۰، طبق آمار رسمی، بیش از 
۲۰۰ عنــوان و در ســال ۱۴۰۱ هم حدود 

۱۰۰ عنوان کتاب بوده است.
 بر اســاس آمار خانه کتاب و ادبیات ایران،  
از دهــه ۸۰ تا کنون ۱۱۷  هــزار و ۴۱۳ 
عنــوان کتاب دربــاره پیامبــر اکرم )ص(  
منتشر شده است که بر اساس تقسیم بندی 
موضوعی ســایت خانه کتــاب، ۳۷ هزار و 
۷۹ عنوان کتــاب در بخش دین، ۲۰ هزار 
و ۶۸۷ عنوان در بخــش ادبیات، ۸۷۵ در 
موضوع  تفاســیر، علوم و مطالعات قرآنی، 
۲ هــزار و ۷۶۹ عنــوان در بخش ســیره 
پیامبــر و امامان و تاریخ اســلامی، ۳ هزار 

و ۸۶۷ عنوان در بخش فلســفه، ۲ هزار و 
۶۰۶ در شعر فارسی، ۶ هزار و ۸۵۲ عنوان 
کتاب در بخش آموزشــی، ۹ هزار و ۱۸۱ 
عنــوان در بخش کمک درســی، ۹ هزار و 
۵۰ عنــوان کتاب در بخش علوم عملی، در 
موضوع ادبیات خارجی ) رمان(  هزار و ۳۶ 
عنوان، داستان فارسی )رمان( هزار و ۴۴۶ 
عنوان کتاب، تاریخ و جغرافیا هم  ۶ هزار و 
۲۳۸ عنــوان عنوان، در بخش هنر  ۲ هزار 
و ۱۷۳ عنوان کتاب، جامعه شناسی و علوم 
اجتماعــی، هزار و  ۸۶۸ عنــوان کتاب،در 
بخش زبان هزار و ۷۰۷ عنوان کتاب و سهم  
کتاب کودک از این کتاب ها ۱۰هزار و ۸۱۸ 

عنوان کتاب است.
بر اســاس این داده ۶۲ هزار و ۹۷۷ عنوان 
چاپ اول هســتند و مابقــی چاپ مجدد. 
البته باید یادآور شد، برخی از این کتاب ها 
به واســطه تعریف کلیدواژه های متعدد در 
بخش هایی مشترک هســتند یا به واسطه 

تعریف کلیدواژه ای در در این دســته بندی  
قرار گرفته اند.

 در ســال ۱۴۰۰، بیش از ۶ هــزار عنوان 
کتاب  و در سال ۱۴۰۱  هم حدود ۲ هزار 
و ۷۲۳ عنوان کتاب درباره پیامبر منتشــر 
شده اســت که سهم کتاب کودک در سال 
۱۴۰۰، ۴۹۹ عنــوان  کتاب بوده که ۲۰۰ 
عنوان  کتاب چــاپ اول و ۲۹۹ عنوان نیز 
چاپ مجدد هستند. ســهم  کتاب کودک 
از کتاب های منتشــر شده در سال ۱۴۰۱ 
بــا موضوع حضرت محمــد )ص( نیز ۲۷۶ 
عنوان کتاب اســت که از ایــن میزان ۹۷ 
عنوان چاپ اول و ۱۷۹ عنوان چاپ مجدد 

هستند.
از ایــن جمله اســت: »آخرین فرســتاده: 
زندگی نامه حضرت محمد )ص(« نوشــته 
رضا رهگذر، »یــاران حضرت محمد)ص(« 
)بــرای نوجوانــان و جوانان( نوشــته نقی 
عباســی، »۱۰ قصه از جوامــع  الحکایات 

محمد عوفی« نوشته حسین فتاحی، »گلی 
بــرای آخرین پیامبــر: زندگی نامه حضرت 
فاطمه )س(«، »مــن حضرت محمد)ص( 
را دوست دارم« نوشــته غلامرضا حیدری 
ابهــری، »۱۰ قصه از حضرت محمد)ص(« 
نوشــته رضا رهگذر، »حضرت محمد)ص(: 
آخرین پیامبر(« نوشته ابراهیم حسن بیگی، 
»حضــرت محمــد)ص(« نوشــته فاطمه 
نوشــته  محمد)ص(«  »حضــرت  قدیانی، 
زهرا عبدی، »حضرت محمد )ص(« نوشته 
مثل  مهدی وحیدی  صــدر، »محمد)ص( 
گل بود: آموزش سبک زندگی پیامبر )ص( 
به کودکان« نوشته غلامرضا حیدری ابهری 
و...هرچند مجموعه قصه هایی از پیامبران و 
امامان نیز در میان کتاب های معرفی شده 
در این داده ها به چشــم می خورد که شاید 
به واســطه داستان های قرآنی و مذهبی در 
دسته بندی داستان هایی با موضوع حضرت 

محمد)ص( قرار گرفته اند.
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